
  

  

  

  

მას შემდეგ, რაც პატრიარქის, 

« ( -მისი უწმინდესისა და უნეტარე– 

სის, ილია IL–ის მოგზაურობამ რა– 

ჭა–ლეჩხუმსა და სვანეთში Ъ» - 
მაოდ თბილად და შინაარსიანად 

ჩაიარა, ჩვენი გაზეთი ტექნიკური 

მიზეზების გამო ვეღარ გამოვი– 

და, მრავალი საინტერესო ფაქტი 

· | და ფოტომასალა შემორჩა ჩვენს 

არქივს დაუბეჭდავი და გამოუქ– 
ვეყნებელი. მას შემდეგ კიდევ 
მრავალი მნიშვნელოვანი ცვლი– 

ლება მოხდა: პატრიარქმა სინო– 

დის წევრებთან ერთად გადაწ- 
ყვეტლება მიიღო ეპარქიის ორად 
გაყოფის შესახებ. ხოლო იმ 

დღეების სულისჩამდგმელი, ჩვენი 
ეპარქიის სულიერი მამა მაღალ– 

ყოვლადუსამღვდელოესი ნიკო– 
ლოზი (ფაჩუაშვილი) ახალქალა– 

ქისა და კუმურდოს მღვდელმთავ– 
რად გადაიყეანეს. მეუფე ნიკო– 

ლოზზე, როგორც პიროენებაზე, 

როგორც სასულიერო მოღვაწე– 
ზე, დაუსრულებლად შეიძლება 

ისაუბრო, ერთს კი ნამდვილად 

ვიტყვით..მეუფე ნიკოლოზი 
უმძიმეს და საპატიო მოვალეობას 

I სასოებით, იშვიათი შემართებით, 

მთელი ძალითა და გონებით ემ– 
სახურებოდა (თუნდაც ერთი ფაქ- 

ტი- პატრიარქის სტუმრობის ღა– 

“ 

მეს ლეჩხუმისთვის უჩვეულო ფეი– 

ერვერკით დაგვამახსოვრა თავი). 

“ ამავე სინოდზე ჭულევის მონას– 
ტრის (ახალციხის ეპარქია) წი- 

ნამძღვარი არქიმანდრიტი სტეფა– 

ნე (კალაიჯიშვილი) ცაგერისა და 

ლენტეხის ეპისკოპოსად აკურთხეს. 

დაგვერწმუნეთ, ჩვენთვის მარ– 

თლაც ძნელი იყო ინტერვიუსთვის 

აუდიენცია გაგვეკეთებინა ეპისკო– 

„· პოსთან, პიროვნებასთან, რომელ– 

საც შთამბეჭდავი და საინტერესო 

ბიოგრაფიული შტრიხები აქვს, ისე– 

თი სუფთა სული და გულახდილი 

საუბარი, რომ მასთან მისულებს 

არც კი გაგვიგია როგორ გავიდა 

„სულ რაღაც“ ოთხი ასტრონომი–- 

ული საათი. თანაც, ისიც გავიგეთ, 

რომ მეუფე სტეფანეს ჩვენზე მეტი 
ჟურნალისტური გამოცდილება პქო– 
ნია (ამაში მაშინაც დავრწმუნდით, 

როცა მისივე რედაქტორობით 

დაბეჭდილი, მაღალ პოლიგრაფი– 

ულ დონეზე შესრულებული და ში– 
ნაარსობრივად დატვირთული ჟურ– 

ნალი „ჭულევი“ ვიხილეთ). 

+ 

––თქვენო ყოვლადუსამღვდელო– 
ესობავ! ჩვენი გაზეთის მკითხვე– 

ლისათვის უინტერესო ნამდვილად 
არ იქნება რამდენიმე ძირითადი 

შტრიხი თქვენი ბიოგრაფიიდან... 

_ _ დავიბადე 1959 წელს ქალაქ 

ახალციხეში. დავამთავრე II საშუ– 

ალო სკოლა 1976 წელს. იმავე წელს 

ჩავაბარე საქართველოს პოლიტექ-– 

ნიკური ინსტიტტის ავტომატიკისა 

და გამოთელითი ტექნიკის ფაკულ– 

იეტზე, რომელიც 1981 წელს და– 

ვასრულე. განაწილებით დავიწყე 
მუშაობა დაბა ადიგენის სამხედ– 

რო ქარსანაში (თბილისის რადი– 

ოქარხნის ფილიალი) ინჟინერ– გამ– 

წყობად. მამის გარდაცეალების გა– 

-მო 1984 წელს მომიწია ახალციხეში 

დაბრუნებამ, სადაც ვმუშაობდი 

ელექტროქსელებში, 1988% წელს, 

როცა რუსთაველის საზოგადოება 

ჩამოყალიბდა, მე ამ ორგანიზაცი– 

ის მესხეთის განყოფილების 

თამჯდომარედ ამირჩიეს. როცა 

საქმეს შევუდექი, მიეხვდი, რომ სა– 

მეურნეო მუშაობის დრო აღარ 

მქონდა და ქსელებიდან წამოვედი, 
თავმჯდომარესთან ერთად ვმას - 

წაელებლობდი მშობლიურ II სა– 

შუალო სკოლაში, შემდეგ ექსკურ– 
სია, მძღოლის ფუნქციებსაც ვას– 

რულებდი საექსკურსიო ბიუროში, 

მესხეთის სახელმწიფო თეატრში 

ინჟინრის თანამდებობაც მეკავა. ეს 

ის პერიოდია, როცა საქართველოში 

ეროვნული მოძრაობა იწყვბა 

ეროვნული კონგრესის წეერაღ 

ამირჩიეს, დავაფუძნე საქართველოს 

მოქალაქეთა სტუდენტური კავში– 

რი. ძალიან აქტიურად გამოვდიო– 

დი. ხელისუფლების წინააღმდეგ. 
მახსოვს, რიგაში მომიწია წასვლამ. 

საბჭოთა კავშირის პასპორტზე უა- 

რი ვთქვი და დამოუკიდებელი სა– 

ქართველოს პასპორტით ვსარ–- 

გებლობდი. ამ პასპორტით რიგაში 

კი ჩავედი, მაგრამ წინააღმდეგობა 

შემხედა უკანღაბრუნებისას· პრო– 

ტესტის ნიშნად მოვაწყვეთ აქცია, 

ავაწრიალეთ ლატვიის შინაგან 

საქმეთა და საგარეო საქმეთა სა– 

მინისტროები, ხელისუფლების წარ–- 

მომადგენლები. შემდეგ ამ პასპორ– 

ტით მოსკოვსაც „ვესტუმრე“. სას– 

ტუმროშიც გავფორმდი, „ეუთოს“ 

თათბირშიც მივიღე მონაწილეობა, 

რომლის ძირითად თემას ,„ადამი– 

ანთა უფლებების დაცვა“ წარმო–- 

ადგენდა. იქ გავიარე რეგისტრა– 

ცია დაპყრობილი საქართველოს 

მოქალაქის სტატუსით, მაგრამ მთა– 

ვარ თათბირზე არ დამიშვეს. 

ვხედავდი ამ ყველაფერს და 
ვხვდებოღი, რომ სიმართლე არ– 

სად არის, რომ ამ ქვეყნად ვერ 

ჩამოაყალიბებ ვერც ერთ საზოგა– 

დოებას, რომელიც მართალი, ჭეშ–- 

მარიტი იქნება და მივხედი- ღვთის 

გზის ძიებისა იყო ეს ყველაფერი. 

პირველი შეხება ეკლესიასთან 

1958 წელს მქონდა. ბერები ჩამო– 

ვიდნენ საფარის მონასტერში. და– 

სახმარებლად ავედი. მათთან., მა– 

ნამდე ეკლესიაში დავდიოდი, 

პირჯვარს ვიწერდი, ვლოცუ– 

კეთებდი კომუნისტებს რომ ა 

მოსწონდათ იმიტომ, რითაც ჩე– 

მეული პროტესტს გამოვხატავდი. 

მახსენდება ერთი მნიშვნელო– 

ვანი მომენტი ერთ-ერთ სადაო 

ეკლესიასთან დაკავშირებით 

ახალციხეში კონფლიქტი მზად– 

დებოდა სომხებსა და ქართველებს 

შორის, გენოციდის დღეს მოინ– 

დომეს სომხებმა მარდის ეკლესი– 

აში შესვლა, რომელიც თავდაპირ– 

ველად ქართული იყო, ხოლო სო– 

ლობდი, მაგრამ ყველაფერს ვა% 

მეხთა მესხეთში ჩამოსკხლებიჯ 

შემდეგ კი აქ სომხური ეკლესი 

მოაწყვეს. სომეხთა და ქართველთა 

არაფორმალური ორგანიზაციების 

შეხვედრაზე სომესთა მიერ დაის– 

ვა ამ ეკლესიის საკითხი. მე ი 

სიტყვით გამოვედი და ვთქვეი, რო 

კათოლიკოს-პატრიარქის გარეშე 

ეს საქმე არ შეიძლებოდა გადაწ - 

ყვეტილიყო, რომ სომხების მამამ– 

თავარს ვაზგენსაც შეიძლებოდა 

დაკავშირებოდნენ და მხოლოდ 

ამის შემდეგ გაგვეგრძელებინა მო– 

ლაპარაკება ამ საკითხზე, ამით 

ვცდილობდი დროის მოგებას და 

კონფლიქტის შერბილებას. სომხები 

მაინც შევიდნენ იმ დღეს ეკლესი– 

აში, ქეიფი და ზეიმი გამართეს 

მაგრამ მთავარი სცენარი მაინც 

არ შედგა. . ქართველი მო- 

სახლეობა არ აჰყეა ამ პროვო– 

კაციას და ასე გადავრჩით 

სისხლისღვრას. 

ახალციხეში თბილისის ივანე| 

ჯავახიშვილის სახელობის უნივერ– 

სიტეტის ფილიალი გაიხსნა. პირ– 

ველიეე ნაკადში ჩავირიცხე ის– 

ტორიულ ფაკულტეტზე. საინტერე– 
სო წლები იყო. . ვატარებდი, სა– 

მეცნიერო კონფერენციებს, საღა– 

მოებსა და შეხვედრებს. „ 
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  5 დეკემბერს ჩატარდა ცაგერის 

რაიონის გამგეობის სხდომა, რო- 

მელსაც ხელმძღვანელობდა გამ- 
გებელი ზურაბ ზეცურიანი. სხდო- 

მამ ' განიხილა სხვადასხვა სა- 

კითხები, მათ შორის 

L რაიონის გამგეობის შემადგენ- 

ლობის დამტკიცებისშესახებ. (6. 

ტვილდიანი). 
2. ცაგერის რაიონის 2002 წლის 

ბიუჯეტის არასაგადასახადო გეგ- 

მების შესრულების მიმდინარეობის 

შესახებ. (მ. ლეთოდიანი) 

3. ცაგერის რაიონის 2002 წლის 

ნოემბრის თვის ბიუჯეტის საგადა- 

სახადო შემოსავლების გეგმის შეს- 

რულების შესახებ. 

(მ. ლეთოდიანი) 

4. რაიონში ბუნებრივი რესურ- 

სების წარმოების, გატანის და რეა- 

ლიზაციის საქმეში წესრიგის უხ- 

რუნველყოფის ღონისძიებების 

განხორციელების შე·სახებ (რ. 

მურცზვალა·!ე) 
5. საქართველოს. სამხედრო 

ძალებში 2002 წელს მოქალაქეთა 
საშემოდგომო გაწვევის ორგანი- 

ზებულად ჩატარების ღონისძიებათა 

შესახებ. (ი. ლარცულიანი) 

ნ. ცაგერის რაიონული გაზე- 

თის--,ახალი ლეჩხუმის“ საქმია- 

ნობის გაუმჯობესების შესახებ, (. 

კოპალიანი) 

რომლებიც გამგეობის სხდომამ 

ერთხმად მიიღო. 

ბოლო წლებში საახალწლო 

ნაძვის ზეების გამოყენების მიზნით 

წიწვოვანი სახეობების ნარგაობათა 

უკანონო მოპოვებამ მნიშვნელოვანი 

ზიანი მიაყენა რეგიონის ტყეებს, რაც 

საფრთხეს უქმნის ეკოლოგიური წო- 
ნასწორობის დარღვევას. 

შექმნილი მდგომარეობის მოწეს- 
რიგების და საქართველოს პრეზი- 

დენტის 2002 წლის 2! ივნისი·ს 

M828 განკარგულებით მხარის ტე- 

რიტორიიდან უკანონროდ მოპო- 

ვებული საახალწლო ნაძვის ხეების 

გატანაზე მიიღება კანონით გათვა- 

ლისწინებული მკაცრი ღონისძიებ- 

  
მოსახლეობას ვთხოვთ გაგებით 

მოეკიდოს საკითხს და თავი შეიკა- 

ვოს ნაძვის ხეების მოჭრაზე. 

ცაგერი·ს რაიონის           L გამგეობა.) 
    

ъ 606065 и 

მხოლოც თანამტებობა 

ანიჭებძიეს 

სჯყოლიტცან 

ჩა ხტება 
ლაჯანუჩჰესში? « გვ. 23   wshs მგონია ავტცოჩიტეტს 

» a3 2 

ჩეპოჩტაჟი საგეჩის საშუალეო 
» 23 3 

ანმა ქსელმა. 

    

ყოფის საქმეში. 

  
  

ს/ს „საქართველოს სახალხო ბანკი“ 

Iძენებლებია! 
გაცნობებთ, რომ ს/ს „აგრომრეწებანკის“ სამეთვალყურეო საბჭოს სხდომის დადგენი- 

ლების თანახმად, აღნიშნულ ბანკს შეეცვალა სახელწოდება და ეწოდა ს/ს „საქართვე- 

ლოს სახალხო ბანკი“. ავტომატურად ცვლილება განიცადა ბანკის ფილიალთა მთლი- 

  

და შესაბამისად მისი ფილიალი პასუხის- 

მგებელია ს/ს „აგრომრეწევბანკის“ ვალდებულებებზე. „სახალხო ბანკის“ ცაგერის·ფი· 

ლიალი ინარჩუნებს ძველ რეკვიზიტებს (მისამართი, ტელეფონი·ს ნომვრე) · 

კჟონ·” ქ··(,··””წ·ჯკს ша'„с„‚‚&‚‚ь 

–სკმა 

      

   

ჟშვერის რპიონის გამ- 

& 

საპხელშნიფო პედაგოვიური უნიჯერსიჭექჭის 

M 

სჯქართველოს პედაგოგიურ შეყნიერემათა 
პჯადეშიის პჯპდეშიკოსს 

ვალირიან თიდღორილ 

თი პინიძეი 

სამოჟდათხუთშე/ი იუმილეს 
s-’#aflr?gzdfifl’ 

დ» შედნიერემსს. 

  

   



“დ
 

ინტერვიუ 

  

თქვენთვის რეალურად მრავა– 

ლი თანამდებობაა ნაცნობი, გან- 

ვლილი გმის შესაბამისად თით- 

ქმის ყველა სფეროსთან გქონდათ 

შეხება, მაგრამ პირველი პირის 

ფაქტორი მაინც სხეაა. რა არის 

თქვენთვის ეს-–ტვირთი, მოვა– 
ლეობა, ავტორიტეტი, წარმატება? 

––პირველ რიგში ტვირთი, რა– 

მეთუ იმ უამრავი პრობლემის გა– 

დაჭრას, რომელიც ცაგერის რაი– 

ონშია დაგროვილი, მოსახლეობა, 

ჭ·]ირეელეს ყოვლისა, ·]ირეელი 

კაცისაგან მოითხოვს, რომც არ 

ითხოედეს, მე ხომ კარგად ვიც- 

ნობ ამ პრობლემებს და კარგად 

შესმის ჩემი მოვალეობა ქვეყნის, 

რაიონის წინაშე, დღეს, ეკონო– 

მიკურ-სოციალურ სიდუხჭირესთან 

ერთად, ადამიანებს სულიერი თა– 

ნადგომაც სჭირდებათ, მორალუ– 

რი მხარდაჭერაც. 

რაც შეეხება ავტორიტეტს, არა” 

მგონია სკამი გვანიჭებღეს, მას 

ალბათ საქმიანობა, საქმისადმი 

დამოკიდებულება, მუშაობის სტილი 

განსაზღვრავს. 

წარმატება კი, დანარჩენზე од- 
დენი ვისაუბრე, შეიძლება ეს უკა- 

ნასკნელი კითხვის ნიშნის ქვეშ 

დადგეს. არის კი წარმატება? 

რით დაიწყებს რაიონის ახალი 
გამგებელი, რა იქნება მისი პირ– 

ველი ნაბიჯი? 

= პირველი ნაბიჯი, ვფიქრობ, 

უკვე გადავდგი. ეს გახლავთ ხმა– 
მაღლა გამოთქმული სურვილი 

რაიონის გამთლიანებისა. ეს სურ– 

ვილი უკვე საქმედ უნდა ვაქცი- 
ოთ. ვერც ვკონომიკურ და ვერც 
სოციალურ თუ პოლიტიკურ წარ– 

მატებას რაიონი ვერ მაიღწევს, 

თუ მას სწორედ ადამიანური და– 

მოკიდებულების ფაქტორი არ 

უდევს საფუძვლად, ჩემი საქმია- 

ნობის პირველი მიზანი ისიც იქ– 

ნება, რომ ლეჩხუმელებს გავუღ– 

ვივო რწმენა იმისა, რომ აქ დაგ– 
როვილი პრობლემები ჩვენი გა– 

დასაწყვეტია, ზემდგომ ხელისუფ– 

ლებას კი მხოლოდ დამხმარის და 
ხელისშემწყობის ფუნქცია ეკის- 
რება. 

რამდენადაც ჩვენთვის ცნობი- 
ლია, ახალ გამგებელს უფლება 
აქვს შექშნას ახალი გუნღი, თქვენ 
რას აპირებთ? 

–-გუნდური მუშაობის პრინ- 

ციპის მომხრე ვარ, გამგებელმა 

შეიძლება განსაზღვროს რაღაც 

მიმართულებები, საქმიანობის 
პრიორიტეტები და ის აუცილებ- 

ლად უნდა შეასრულოს გუნდმა, 
მაგრამ კატეგორიულად ვაცხადებ, 

რომ გუნდურობის პრინციპი თა– 

ვისჯთა··ვაღ არ ნიშნავს რაიმე და–-     

”'
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პირისპირებას, სხვადასხვა გუნდის 

ჩამოყალიბებას. საკადრო პოლი– 

ტიკაში მთავარი და გადამწყვეტი 
კვალიფიციურობა, მუშაობის გა–- 

მოცდილებაა და საქმისადმი და– 

მოკიდებულებაც. ყველა უნდა 
გრძნობდეს, რომ კანონი კანონია. 

კანონს ჩვენ უნდა მოვერგოთ და 

დავემორჩილოთ და არა პირიქით. 

ახლო წარსულში მშეხვეღდღრა 

გქონდათ რესპუბლიკის პრეშიდენ- 
ტთან, სახელმწიფო მინისტრთან და 

მთვრობის სხეა წევრებთან. თუ სა– 

იდუმლო არ არის, რა ითქვა ისე– 

თი, რაც ჩვენი რაიონის ინტერე– 

სებს შეეხება? 
––პირველ რიგში, პრეზიდენტისა 

და სახელმწიფო მინისტრისაგან გა– 

მოიხატა კეთილი დამოკიდებულება 

და სურვილები ლეჩხუმის მიმართ, 

თუნდაც ის, რომ ესოდენ შეჭირ– 

ქებულ მდგომარეობაში ქვეყანამ 

მიაღწია, ადგილობრივ ბიუჯეტზე 

სამჯერ მეტ სატრანსფერო Bgg- 

სებას ვიღებდეთ, ამ ფაქტზე ნათ- 

ლად მეტყველებს. 
მთელი რიგი ღონისძიებებია და– 

სახული რესპუბლიკურ გრძელვა- 

დიან პროგრამებში: სიღარიბის 

დაძლევის პროგარმა, მცირე ინ–- 

ვესტიციების განვითარება, სოცია– 

ლური ინვესტიციების საქმიანობის 

გააქტიურება, რომელიც იმედს 

გეამლევს, რომ რაიონში მდგომა– 

რეობა გამოსწორდება და ყოფა–- 

ცხოვრებაც უფრო საინტერესო 

გახდება. ჩვენი მიზანია, მომზად– 

დეს სამთავრობო დოკუმენტი ცა– 
გერის რაიონის სოციალურ–ეკო- 

ნომიური განვითარების ხელშემ–- 

წყობ ღონისძიებათა შესახებ, რო– 

მელზე მუშაობაც დაწყებულია, 

სწორედ ამ დოკუმენტეში აისახება 

ლეჩხუმის განვითარების პერსპექ– 

ტივები და პრიორიტეტები. 

ხალხს საყვედურები ხშირადღ 

სჩვევია, განსაკუთრებით თანამ–- 

დებობის პირთა მიმართ. არის გა– 

უთავებელი პრეტენშიები. განსაკუთ– 
რებით დაპირებების შეუსრუ–- 

ლებლობის შემთხვევაში. ქვეყანა – 

ში საოცარი პოლიტიკური ფო–- 

ნია- –პარლამენტიდან ყოველდღი– 
ურად აჩვენებენ „საბრძოლო“ ბატა– 
ლიებს. ყოველივე ამის შემყურეს, 
თქვენ იმეღი გაქვთ, რომ ჩანა- 

ფიქრნის განხორციელებას შეძლებთ? 
ვის ან რას ეყრღნობით? 

––იმედი ნამდვილად მაქვს. იმედი 

რომ არ მქონდეს და გარკვეულადღ 

დარწმუნებულიც რომ არ ვიყო ამ 

გზის სისწორეში, მაშინ უარს ვიტ–' 

ყოდი ამ თანამდებობაზე. 
იმედი ჩვენი რაიონის, ჩვენი 

ხალხის მაქვს, რის საფუძველსაც 

თუნდაც ლეჩხუმური ტრადიციები 

3 ·ჭ·შქ·ღ····ჟეა·· ნუ გაგიკვირდება, რომ 

დღევანდელ ყოფაში ადამიანები 
პრვჰჟნზიულები არიან, ალბათ უფ– 

რო გასაკვირი. მადლიერება იქ– 
ნვბ:·ღღა. „ როდესაც მე არსებული 

"ეკონომიკურ–ფინანსური სიტუაციის 

გამო საშუალება არ მეძლევა რე– 

ალური დახმარება აღმოვუჩინო გა– 
ჭირვებულთა ფენას, მათგანაც შე– 

საბამის რეაგირებას უნდა ველო– 

დე. მთავარი ჩვენთვის ამჟამად პო– 
ლიტიკა კი არა, არამედ ლეჩხუმის 

გადარჩენა უნღა იყოს. თუ ვინმე 

ფიქრობს, რომ კრიტიკული დემოგ– 

რაფიული სიტუაცია პრობლემა არ 

არის, ძალიან ცდება. ამას უნდა 
ემსახურებოდეს პოლიტიკაც, ეკო– 

ნომიკაც და სოციალური წყობაც. 

რაც შეეხება უნდობლობის ფაქ– 
ტორს და დაპირებებს, მე უკვე რამ– 

დენიმე საკრებულოში მქონდა 
ხალსთან შეხვედრები. მათ ავუხსე– 

ნით რისი გაკეთება შეგვიძლია და 

რისი არა არსებული მდგომარეობის 

გამო, სწორადაც გაგვიგეს. 

კიდევ ერთხელ დავრწმუნდი იმ 
ჭეშმარიტებაში, რომ კანონიერად 

მოჭრილი მარჯვენაც კი ნაკლებად– 

მტკივნეულია. მე პირადად არა 

მჩვევია უსაფუძვლო შეპირებები, თუ 

რამეს ვიტყვი, ის კიდეც უნდა გა– 
კეთდეს. 

რა მიგაჩნიათ ლეჩხუმის აღო– 
რძინების ყველაზე ოპტიმალურ 

გწად? 
––ცოტა მაღალფარდოვნად არის 

ლეჩხუმის აღორძინება ნათქვამი. 

ჯერ სოციალურ–- ეკონომიკურ მდგ– 

რადობას უნდა მივაღწიოთ და მერე 
ვიფიქროთ აღორძინებაზე ყველაფ– 

რის ამოსავალი ეკონომიკაა და 

ვერც ერთ პრობლემას ეკონომი– 

კის გარეშე ვერ გადავწყვეტთ. პირ– 
ქელი პრობლემა, რაც ჩემი მოს– 

ვლის დღესვე დადგა, ეს იყო მო– 
წეული ყურძნის რეალიზაციის სა– 

კითხები, როგორც იქნა ეს მო–- 

წესრიგდა და ორი ადგილობრივი 

ქარხანა ამოქმედდა. ჩვენი რაიო– 

ნის ბიუჯეტს გარკვეული რეალუ– 
რი ბაზა შევუქმენით. ცაგერი აგ- 

რალური ეკონომიკის რაიონია და 
გლეხის ნაშრომი არ უნდა იკარ– 

გებოდეს, ამიტომ, როგორმე უნდა 

მივაღწიოთ სოფლის მეურნეობის 
გადამამუშავებელი მრეწველობის, 

განსაკუთრებით ხილის გადამამუ– 

შავებელი მრეწველობის აღორძი– 

ნებას. 
დიდ იმედებს ვამყარებთ 

ლაჯანურჰესზე, განსაკუთრებული 
ღონისძიებებია გასატარებელი მეწ– 

ყრიანობის, მდინარეთა კალაპო– 

ტის რეგულირების, საგზაო მშე–- 

ნებლობის კუთხით. ყველაფერ ამას 
ყოველდღიურ დაძაბული მუშაობა 
სჭირდება როგორც ადგილზე, ასევე 

ცენტრალურ ხელისუფლებაში. 
რაიონის კეთილდღეობის ამო– 

სავალი წერტილი მისი ბიუჯეტია, 

ორიოდე სიტყვით მიმდინარე ღა 

მომავალი წლების ბიუჯეტის შე– 
სახებ. 

–-–როდესაც მწირ ეკონომიკურ 

ფონზე ვსაუბრობთ, თავისთავად 

მწირ ეკონომიკურ ბიუჯეტსაც ნიშ– 

ნავს, თუმცა ყოველწლიურად მისი 

მოცულობა 10-15% იზრდება, ეს არ 

არის მცირე მაჩვენებელი. არ 

შეიძლება არ აღინიშნოს, რომ რე– 

ზერვები გაგვაჩნია, თუნდაც ლა– 
ჯანურჰესს ოთხ მილიონამდე ლა– 
რი აქვს სხვადასხვა გადასახადი, 

დიდი რეზერვები არსებობს ხე–ტყე– 
ში, მოკლედ რომ ვთქვათ ბუნებრივ 

რესურსებში უნღდა შევძლოთ, რომ 

აქ დაგეგმილი 60 ათასიანი პარა– 

მეტრი მომავალი წლისთვის გავ– 

ზადოთ, მაგრამ ბუნებრივი რესურ– 

სების კანონიერი რეალიზაციის   

თვალსაზრისით. ჩემი განკარგუ– 
ლება ამ საკითხზე უკვე გამოსუ–- 

ლია და უახლოეს მომავალში გამ– 

გეობა უზრუნველყოფს წესრიგის 
დამყარებას ამ სფეროში. 

კერძო მეწარმეები უნდა მიეჩ– 
ვივნონ გადახდის კულტურას. 

უნდა მივაღწიოთ იმას, რომ 

ბიუჯეტის ხარჯვითი მხარე იყოს 
ნამდვილად გამჭირვალე, რათა მო– 

სახლეობა დარწმუნდეს იმაში, რომ 
უმიზნოდ არაფერს ვხარჯავთ. 

ჩვენი უმთავრესი პრობლე- 

მა- _ ელექტროენერგია. ლაჯანურჰ 
ესის გამო ლეჩსხსუმში დარღვეული 
ეკოლოგიური ბალანსის შესაბამი – 

სად ხალხს ეკუთვნის თუ არა გარ– 

ჰვეული შეღავათები ელექტროე– 
ნერგიამე. როდის გვექნება „ჩვე– 
ნეული დენი“ და ამჯერად გას– 
ტანს თუ არა მისი „ღაბრუნება“ 
ღიღხა@)? 

–-ლაჯანურჰესი უნდა იქცეს 

რაიონის აყვავების, მისი ეკონო– 

მიკური პოტენციალის ამოქმედების 

ერთ–ერთ მთავარ საძირკველად, 

თუმცა თვალის დახუჭვა არც იმ 

ეკოლოგიურ ბალანსდარღვევებზე 
შეიძლება, 'რაც ამ სადგურის ექ- 

სპლუატაციამ გამოიწვია. ცნობილია, 

რომ ორივე ხეობაში საგრმნობლად 

შეიცვალა კლიმატი, მოიმატა მეწ- 

ყრიანობამ, მდინარე ლაჯანურისა 

და მდინარე ცხენისწყლის ხეობები, 
ფაქტობრივად, გაივსო ჩამონალე– 

ქი მასალებით, მდინარეთა კალა– 

პოტმა იმ დონეზე აიწია, რომ ზოგ 

შემთხვევაში დასახლებული პუნ– 

ქტების ნიშნულს ასცდა. თუ გა- 
დამჭრელი ზომები არ იქნა მი–- 

ღებული, შეიძლება სტიქიური კა– 
ტასტროფის წინაშე ,აღმოვჩნდეთ 
ორბელში, ლაჯანში, ლაცორიაში, 

სპათაგორში, ცაგერში, ჭალისთავში, 

ბარდნალაში, ლასურიაშში. მდინა– 

რეთა ადიდების გამო, ყოველწლი– 

ურად ვკარგავთ მაღალმოსავლი– 

ანი ჭალის ფართობებს. რაც შეეხება 
ჰესის ამოქმედებას, მოსახლეობამ 
უნდა იცოდეს, რომ ამჟამად იქ მიმ– 

დინარეობს სარეაბილიტაციო სა– 

მუშაოები, რომელმაც უნდა აღად– 

გინოს და აამოქმედოს სამივე აგ– 

რეგატი, გამომუშავებული ელექ- 
ტროენერგია 30 და 110-–120 მეგა– 

ვატამდე უნდა გაიზარდოს, რაც რა– 

იონის ეკონომიკისათვის გასაკუთ- 
რებით მნიშვნელოვანია. არ 
შეიძლება არ აღინიშნოს, რომ ჯერ 

კიდევ მოუწესრიგებელია სადგუ- 

რის კოლექტივის სახელფასო о- 

ვალიანების ანაზღაურების საკითხი, 
გაგვიჭირდება რაიონის ჩვეული 

ენერგიით უზრუნველყოფა, თუ შე– 
საბამისად, მწირი შესაძლებლობის 
პირობებშიც კი, გარკვეეულად არ 

გაუმჯობესდა გადახდა, რაც შეეხება 
შეღავათებს, წინადადებები მომზა– 

დებულია, წარდგენილია კანცელა– 
რიაში და ვფიქრობ, შესაბამისი ინ–- 

ვესტორის დაინტერესების შემთხვე– 

ვაში, საკითხები ელექტროენერგიის 
გადასახადის ლიბერალიზაციის შე– 

სახებ, გარკვეული ნაპირსამაგრი 

სამუშაოების განხორციელების და 
სხვა სოციალური ინფრასტრუქტუ– 

რის განვითარების შესახებ, გა- 

დაწყდება დაღებითად. ; 
თქვენს კაბინეტში შემოსვლი– 

სას თვალმისაცემია სატების საკ- 

–-მე როგორი ეკლესიური ვარ, 

ამას ვერ გეტყვით, მაგრამ სურ– 

ვილი მაქვს, რომ ვიყო თუნდაც 

იმ ფაქტის აღნიშევნა, ჩემი წარ- 
დგენა ამ თანამდებობაზე და 

ლეჩხუმ- ქვემო სვანეთის ახალი 

ეპისკოპოსის კურთხევა რომ ერ– 
თმანეთს დაემთხვა, ალბათ მრა– 

ვალისმეტყველია. რწმენა ის ქვა– 
კუთხედია, რამაც ჩვენი ერის გა– 

დარჩენაში მნიშვნელოვანი რო– 

ლი შეასრულა, დღესაც, იმედი 
მაქვს, რწმენა გვაპოვნინებს საყ– 

რდენს და გაგვაძლებინებს მძიმე 
მდგომარეობას. მიხარა, რომ რა– 

იონში ფართოდ არის გაშლილი 

საეკლესიო მშენებლობები და ისიც, 

რომ მრევლი დღითი დღე იზრდება. 

მე მეუფე სტეფანესთან ერთად ვი– 

საუბრე ზოგიერთ საკითხზე და 

ეფიქრობ, რომ რაიონული გამ– 
გეობა არ აღმოჩნდება მაყურებლის 
როლში. 

როგორია ბურაბ ხეცურიანი 

საზ·ახვრს მიღმა, ოჯახსა და მე– 

გობრებში? 
–-–როგორი ვარ, ეს სხვამ უნ- 

და თქვას. მე კი გეტყვით, როგო– 
რი მიმაჩნია საკუთარი თავი. 

ობლობაში, დედმაშვილების გარეშე 

გაზრდილი ვცდილობ, რაც ბუხნე– 
ბიდან დამაკლდა მეგობრებთან 

ავინაზღაურო. ოჯახში ისეთი ვარ, 

როგორც ყველა ქართველი მამა– 
კაცი. 

რას აჟასებთ ყველაზე მეტად 

ადამიანში? 
— 9) ხშირად ასეთი სადღეგ- 

რძელოს თქმა მიყვარს.. კაცს გა– 
უმარჯოს-თქო. კაცში მარტო მამ– 
რობითი სქესი არ იგულისსმება, 

ამიტომ ყველა დადებით თვისებას 

ვაფასებ, რაც ტრადიციულია ჩვენ– 
თვის. 

ყველამე ძვირადღირებული ფა– 
სეულობა, რომელიც თქვენ გა– 

გაჩნიათ? 
– - პატიოსნება და სი?ყვის Э- 

თგულება, ალბათ, 

თქვენი გულახდილი სურვი–- 

ლები. 
–-–მართლა, ერთადერთი სურ– 

ვილი გამაჩნია ამ წუთში, ეს არის 

რაიონის გამთლიანება. სურვილები 
და გეგმები ბევრი მაქვს, მაგრამ 

ეს უპირველესად მოსაგვარებლად 
მიმაჩნია. ამიტომ, ყველას მოვუ– 

წოდებ, რომ მოვეფეროთ ერთმა– 
ნეთს, ვაპატიოთ მცირედი შეცდო– 
მები და ისე ვაკეთოთ ჩვენი სა– 

კეთებელი ისევ ჩვენი ოჯახების, 

ლეჩხუმის, საქართველოს საკე– 

თილდღეოდ. 
––გმადლობთ. 

თამარ დავითულიანი     
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| უმაღლესი საბჭოს დეპუტატებად არჩევა, 

       
(დასასრული) . 

_ )987 წელს, მაშინ, როცა. მოდაში იყო 

მესხ·ეთი ·მემ·ჰლეგში უვჭვ „ცნობილ“ გენე– 

რალს, იგორ როდიონოვს ირჩევდა. გა- 

დავწყვიტეთ ამ პირ·ღ·ვნვბი·სთვის ილია II– 

ის კანდიდატურა დაგვეპირისპირებინა. რამ– 
დენიმე ახალგაზრდა მანგლისის რეზიდენ– 

ციაში შევხვდით მის უწმინდესობას, მან უარი 

მანდატის გარეშეც ხომ ბევრ სასიკეთო საქ– 

მეს აკეთებდა. სსვათა შორის იმ ყრილობაში 
საბჭოთა რესპუბლიკის ყველა რელიგიური 

ლიდერი მონაწილეობდა, გარდა ჩვენი პატ– 

” „საფარის მონასტერს უფრო და უფრო 

ხშირად ესტუმრობდი. ფეხით ავდიოდით, 

ავიყოლიე რამდენიმე ჯგუფელი ახლა ერთ– 
ერთი, მამა გაბრიელი გრემის მონასტრის 

წინამძღვარია, ახალგაზრდა ვიყავი და 

ბუნებრივია ოჯახის შექმნაზეც ეფიქრობდი. 

ერთხელ ასეთი ფრაზა ვთქვი: „მე თუ ამ 

დრომდე (კონკრეტული თარიღი დავა- 

სახელე) არ დავქორწინდები, ბერად უნდა 

აღვიკვეცო-მეთქი. მერე მივხვდი, რომ ეს 

შემთხვევით არ წამომცდა. დღესაც მახსოვს 

და ·ვფიქრობ. სწორედ ამ სიტყვას ვერ გა– 

დავედი. ცოლის შერთვაში რაღაც ხელს მიშ– 

ლიდა. ამასობაში 33 წელს, ქრისტეს ასაკ- 

საც მივაღწიე. ჩემი ცხოვ·რება უფალს მი– 

ვანდე და როცა მიეხვდი, რომ უფალი მო–- 

მიწოღვბღა·ბ#_!საკენ, მივიღე საბო·ლოო 

და მტკიცე გადაწყვეტილება. ეს არასოდეს 
მინანია, შეიშლება ბრძოლებიც ბეერი მქონ– 

და, მაგრამ არც ერთხელ არ წამომცდე– 

ნია. “ აქ ჩემი ადგილი არ არის“ თავიდან 

ახალციხის სემინარიის ბიბლიოთეკაში გა– 

მიშვა მეუფე სერგიმ, სადაც მარტო, გან– 

დეგილივით 'ეცხოვრობდი. ვიყავი ახალციხის 

სასულიერო სემინარიის პრორექტორი. 1994 

წელს. დიაკვნად მაკურთხეს (ბერად არა), 

მადლობა ღმერთს იმ ორი წლისთვის, 1995 

წელს ავედი საფარის მონასტერში, 1996 

წელს აღმკვეცეს ბერად, მაკურთხეს 
მღედლად, დამნიშნეს საფარის მონასტრის 

წინამძღერად. ცოტა ხანში, მაშინ როცა სულ 

ასალი ნაკურთხი ევიყავი მღვდლად, და– 

მიძახესჯეპისკოპოხად უნდა გაკურთხოთ 

და ავტობიოგრაფია დაწერეთ. მაშინ ვთხოვე 

უფალს, თუ მისთვის სათნო იქნებოდა, აე– 

რიდებინა ჩემთვის ეს მძიმე ჯვარი. 

ამის შემდეგ საფარის მონასტრიდანაც წა– 

მომიყვანეს, მეუფე სერგიმ თავის მოადგი– 

ლედ დამნიშნა. ამასობაში ე.წ. განდგო–- 

მილთა პროცესმა წამოიწია წინა პლანზე. 

1997 წელს აბასთუმანში დამნიშნეს ეკლე– 

სიის წინამძღვრად. 1999 წლამდე მომიწია 

ოჯახიდან ოჯახში სიარულმა, რათა გან– 

დგომის საცდურშგი არ ჩავარდნილიყო 

ხალხი, სასწაულმოქმედი სამხელიანი 

ღეთისმშობლის ხატი ძლიერ მეხმარებოდა 

ამაში. მას შემდეგ მოგზაურობს ეს ხატი და 
ახლა ერთი სასიხარულო რამ: რამდენიმე 

დღეა ზემოხსენებული ხატი ჩამოვაბრძანეთ 

ცაგერში. და იმოგზაურებს მართლმადი– 

დებელთა ოჯახებში. 1999 წელს ავედი ჭუ– 

სღევის მონასტერში, რომელიც დანგრეული 

განაცხადა. რა საჭიდრო იყო ეს? დეპუტატის . 

  

    

იყო, ფოკის მონასტრიდან სატვირთო მან– 

ქანა გვათხოვეს, მას ისეთი ძარა ჰქონდა, 

რომ საცხოვრებლადაც გამოდგებოდა. 

სამხედროებამაც არ დაიშურეს და საცხოვ– 

რებელი ვაგონი შემოგვაშველეს. მანქანა 

ბოლომდე ვერ ავიყვანეთ, წყალში ჩაგვრჩა. 

იქაურმა მოლამ ტრაქტორით ამოგვიყვანა 

(იქ აჭარლები ცხოვრობდნენ). სამი წელი 

ასე ვიცხოვრეთ. სახლიც ავაშენეთ, იქ 

საცხოვრებლად წელს უნდა შევსახლებული– 

ყავით, რომ არა ჩემი ხელახალი გამოძახება 

სინოდზე და აი, მე აქ, თქვენთან ვარ, რო– 

გორ·ც მღვდელმთავარი... 

——ღაშერწმუნებით· რაოდენ ძნე- 

ლია.. . ოჯახი, მშობლები, მეგობრები შეე– 

გუოწ ახლობღის ბერულ ცხოვრებას... იყო 

წინააღმდეგობები? 
–-–რა თქმა უნდა, მაგრამ მე მტკიცე გა– 

დაწყვეტილება მქონდა მიღებული. 
––თქვენ, როცა სინოდზე ეპისკოპოსობის 

კანდიდატად წარგადგინეს, სწორედ მაშინ 

დაამტკიცა სინოდმა ისტორიულ ხელშეკრუ– 
ლება სახელმწიფოსა და ეკლესიას შორის. 

ვიცით, რომ უშუალოდ ესწრებოდით ამ პრო– 
ცესს. რა მისცა ხელშეკრულებამ ქართველ 
ხალხს? 

–_ამ ხელშეკრულებით ეკლესია თავის 

ცხოერებას თვითონ წარეართაეს· იგი არის 

გარანტი ქართული ეროვნული ცნობიერების 

განმტკიცებისა, მასში არის ქონებრივი 

' მუსლები. _ სახელმწიფომ ამ ხელშეკრულებით 
· აღიარა ეკლესიის უფლება იმ მიწებსა და 

ქონებაზე, რომელიც წაართვეს და ძალა– 

დობით მიიტაცეს ძნელბედობის ჟამს... კი 

ბატონო, იყოს ჯერჯერობით მუზეუმებში ის, 

რაც ჩვენგან წაიღეს, მაგრამ იმის გარანტია 

ხომ გვაქვს, რომ უჩვენოდ საეკლესიო ქო– 

ნებას ვერავინ ვერ განკარგავს. ამაში, რა 

თქმა უნდა, ხალხის თანადგომაც გეჭირ– 

დება. ყველაფერი კი იმაზეა დამოკიდებული, 
რამდენად მართლები ვიქნებით ღვთის წი– 

ნაშე. . სახელმწიფოც და ეკლესიაც. ეს ხელ– 

შეკრულება რომ შეიცვაოლს, აუცილებელია 

ორივე მხარის თანხმობა, ასე რომ, რა მთავ– 

რობაც არ უნდა მოვიდეს, იოლად ვერც 

ერთი ვერ შეცვლის. ამ ხელშეკრულებამ წერ– 
ტილი დაუსვა ქართველი ხალხის სულიერ 

ჩაგვრას. 

_ –მეუფეო! შემთხვევით არაფერი ხდება. 
რაიონში საერთო და სასულიერო, ხელი–- 

სუფლება ერთად შეიცვალა. გაქვთ იმის იმედი, 
რომ თქვენ და ჩვენი მთავრობა და მხედ- 

რობა (ადგილობრივს ვგულისხმობთ) ურ– 

თიერთშეთანსმებით ითანამშრომლებთ? 
— 8396 ერთმანეთი ჩემი წარდგინების 

დღეს გავიცანით. ამან გარკვეულწილად 

ბარიერები მოხსნა და დაგვაახლოვა. ყო– 

ვქელგვარი ხელისუფლება დროებითია, მთა– 

ვარია ორივემ ვაკეთოთ საქმე. ნებისმიერი 

ადამიანის შემფასებელი ის კვეალია, რო– 

მელსაც იგი ტოვებს. თუ ხელისუფლებაში 

ყოფნის შედეგად რაიმე სასიკეთო ძვრები 
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არ მოხდა, რა აზრი აქვს თანაშღებობას?! 

სასულიერო ხელისუფლებას ეს მომენტი გაც– 
ნობიერებული აქეს. მე ბატონ ზურაბთან ინ– 

ტენსიური ურთიერთობები მაქვს, გვაქვს ერ– 

თობლივი ჩანაფიქრები, გეგმები და იმის იმე– 

დიც, რომ ისინი ხვალისათვის რეალობად 

იქცევიან. 
––ლეჩხუმი ღმერთმა დიდი მადლით @3- 

ვაჯილდოვა. _ ღირსი მამა მაქსიმე აღმსა– 

რებლის საფლავი მოგვაბარა. მისი სახელობის 
საკათედრო ტაძრის აგებაზე ალაპარაკდნენ 

პატრიარქის სტუმრობის შემდეგ, რა ნაბიჯები 
გადაიდგა? 
_ _ რაიონის ცენტრში დაგეგმილია მაქსიმე 

აღმსარებლის სახელობის საკათედრო 

ტაძრის აშენება, თუ ჩვენ ორიენტაციას ამ 

წმიდანზე ავიღებთ, ამას ბევრი სიკეთე მოჰ 

ყვება. ახალი პროექტები დაისახება, რაიო– 

ნის ინფრასტრუქტურაც შეიცვლება. ჩემი აზ– 

რით, წმიდა მაქსიმე აღმსარებლის საფლავი 

უფრო მოვლილი უნდა იყოს, იქ მონასტერი 

უნდა ფუნქციონირებღვს. მისი სახელობის სე– 

მინარიაც, რეზიდენციაც კი იქ უნდა მოეწ- 

ყოს. ჩემი საქმიანობის მთავარი ორიენტირი 

მის სახელთანაა დაკავშირებული. რადენი 

ადღამიანი ცხოვრობს რაიონში, მის ფარგლებს 

გარეთ, ვისთეისაც სულერთი არაა ამ წმი– 

ღანის სახელი, მათ შემოკრებას ორგანი– 

ზება სჭირდება, უნდა დავუკავშირდეთ, შეე– 

კრიბოთ ისინი, უნდა ყველა გავერთიანდეთ. 

გეგმა შევიმუშაოთ. ამ წმინდანის საფლავი 

რომ აქ მდებარეობს მსოფლიომ უნდა გა– 

იგოს, მერე ღეთის ნებით ყველაფერი კარგად 

იქნება. აქ ყოველ დღე წირვა–ლოცვები მიმ– 
დინარეობს. მე ძალიან დიდი იმედი მაქვს, 

რომ გამგებელთან ერთად შევძლებთ ძირი– 

თადი საკითხების მოგვარებას, პარლამენ– 

ტის თავმჯდომარეც, ქალბატონი ჩინო 

ბურჯანაძეც ჩვენს გვერდით დგას ამ საქ- 

მეში. ერთი სიტყვით, ღვთისნება თუ იქნება, 

ყველაფერი გაკეთდება. 
__ თქვენ, ახალციხის მკვიდრს, ალბათ სექ– 

ტებთა და სხვადასხვა რელიგიური მიმარ– 

თულებათა სიმრავლით ვერ გაგაკვირვებთ, 

მაგრამ იეღოველები, ჩვენთანაც მრავლად 

არიან. რა ხერხია თქვენი აზრით ყველაზე 

ეფექტური, რომ ისინი ისევ ქრისტიანებად 

მოექცნენ? 
__ იეღოველები ვერასოდეს გახდებიან ძალა. 

ბასილ მკალავიშვილი არის იეღოველების 

რეკლამა. დიახ, მათ წინა პლანზე წამოწევა 

მისი დამსახურებაა. მკალავიშვილი და იე– 

ღოველები ერთ საქმეს აკეთებენ. მათთან 

ბრძოლის ასეთ სერხებს რეალური შედე– 

გები ნამდვილად არ მოაქვს. გახსოვთ, რამ– 

დენჯერ არ ეთანხმებოღნეწ უფალს ჩვენ– 

სას–იესოს, მაგრამ როდესმე ცემა– ტყეპის 

მეთოდები თუ გამოუყენებია, არამედ სიტ– 

ყვით ცდილობდა ის ხალხთა მოქცევას. 

გახსოვთ რა უთხრა მოციქულებს. 

„წარვედით და მოიმოწაფენით ყოველი 

ქვეყანა ცდომილი ხომ საცოდავია, გაუ– 
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ბოროტებით უნდა ვებრძოლოთ? არ მოკ- 

ვდება ეშმაკი ძალის გამოყენებით, Зобо- 

ქით, ძლიერდება ჩვენში, ჩვენ თვითოხვე 

ვხვდებით ეშმაკის მსხვერპლნი. ტყუილად 

ხომ არ ამბობს უფალი, მარჯვენის შემდეგ 

მარცხენა მიუშვირეო. 

_ ხშირად გვსმენია. რა ეკლესია–მო– 

ნასტრების შენება აუტყდათ, უკეთესია მაგ 
ფულით გაჭირვებულებს დაეხმარონო. 

––ეს არასწორი მიდგომაა განა ყველა– 

ფერი უფალმა არ მოგეცა ჩვენ? რამდენი 

ფული იხარჯება პუმანიტარულ დახმა– 

რებაში- _ უამრავი. რა შეიცვალა ამით? და– 

ვით წინასწარმეტყველი ბრძანებს ,,დავიბადე, 

გავიზარდე ამდენ ხანს ვიცოცხლე და არ 

მინახაეს კაცი, რომელიც ესავდეს უფალსა 

და არ ჰქონდეს ცხოვრების საშუალება“. 

უფალი ყველაფერს ხედავს, ყველასთვის 
ზრუნავს. ჩვენ უნდა ვისწავლოთ უფალთან 

სწორი ურთიერთობა და შედეგიც არ @5- 

აყოვნებს. რატომ ჰქვია დავით მეფეს აღ– 

მაშენებელი? მის დროს ხომ უარესად უჭირ– 

და ხალსს, რა გააკეთა მან? 

—.·ჟურნალ „ჭუღევის“ 1 ნომერში, რომ- 

ლის რედაქტორიც თქვენ ბრძანდებით, თქვე– 
ნივე სტატიაში „რა არის თავისუფლება“, 

ამბობთ: ,,თავისუფლება არის ჭეშმარიტების 

შემეცნებით ცოდვის მონობისაგან თავის 

დაღწევა, ხოლო ჭეშმარიტება არის თვით 

უფალი ღმერთი ჩვენი იესო ქრისტე”. იქვე, 
წერილის დასასრულს სვამთ შეკითხვას: 

„არის სული უფლისა, „თავისუფალ“ მასმე–- 

დიაში? თუ არის მაშინ რატომ ხდება უკე- 

თურობის ტირაჟირება? ვის ემსახურებიან 

ისინი? ადამიანის ·თავიხუფლებას? მაგრამ 

სად არის სული უფლისა?“ 

როგორ მოვიქცეთ, რომ ჩვენც ჩავდოთ 

სული უფლისა თავისუფალ მასმედიაში? 

—.—·ღვთის წინაშე მართალი უნდა იყოთ, 

და მეტი არაფერი. თქვენ თვითონვე დაუ– 

დექით საკუთარ თავს ცენზორად. შემწყნა– 

რებელნიც უნდა იყოთ, ამასთან პრინციპუ– 

ლიც, ოღონდ მხოლოდ ბოროტების წინა– 

აღმდეგ. 
––გმადლობთ! 

+ 

ბევრი ვისაუბრეთ. საღამოს სერობის 

ლოცვა მის გარეშე წაიკითხეს ბერებმა, 

ძალიან გულღია იყო, სწორედ ისეთი ქრის– 
გესმიერი პიროვნება რომ იქცევა. ჩვენ უკან 
ხელცარიელები არც სხეა მხრივ დავბრუ - 

ნებულვართ. _ბედმა გაგვიღიმა და საეპარ– 
ქიო გაზეთსა და ჟურნალში რედკოლეგიის 
წევრობის შანსიც მოგვეცა, მასთან თანამ– 

შრომლობის სურვილი ნამდვილად გა–- 

მოვხატეთ და მომავალში შეხვედრის იმე– 
ღით დავტოვეთ მონასტრის ლამაზი ებო. 

მარინა სვანიძე 

ეკატერინე ბენდელიანი 

| 

  
  

კომერციული სტრუქტურა ძადუმად შემოიქ·რა ჩვენს ყოფაში. კარ- 

გია თუ ცუდი, ეს რეალობაა და თავის დადებითიც აქვს და უარყო- 

ფითიც. თუმც ამაზე არ ვაპირებთ კამათს. მართლაც, თითქმის ყვე- 

ლაფრის შეძენა შეიძლება ცაგერის სინამდვილეში, თუკი, რა თქმა 

უნდა, ამის საშუალება არის. ერთია მხოლოდ წიგნი არ ჩანს დახლებზე. 

შესაძლოა, ვბ·ჯღაცას ჩაეცინოს. რა დროს წიგნია. პური და ელე- 

მენტარული საარსებო გვაქვსო საძებარი, მაგრამ ზოგიერთისთვის       

არანაკლებ სულიერი საზრდოა წიგნი. ტელევიზიით ხშირად ვისენთ, 

გამოდის ახალი გამოცემა, საინტერესო ლიტერატურა, რომლის 

შეძენა ჩვენთვის მიუწვდომელია. 

თუ დიდ სიძნელეს არ წარმოადგენს, ვისაც ეს ხელეწიფება, გულ- 

თან მიიტანოს ლეჩხუმელ მკითხველთა სურვილი და სხვა საქონელ- 

თან ერთად წიგნიც შემოიტანოს ქსელში. გვინდა დავარწმუნოთ, 

რომ წიგნი ნამდვილად გაიყიდება, ჩვენც კმაყოფილი დავრჩებით 

და არც თავად დარჩება უკმაყოფილო. 

  
მჰითხველი       

  
  

 



  

ამ ეზოში სილამაზესა და სისუფთა– 

ვეს, სითბოსა და სიყეარულს აბა რა 
გამოლეეს, მაგრამ მას შემდეგ რაც 

ცაგერის საშუალო სკოლის ძირითად 

კორპუსს კაპიტალური რემონტი ჩაუ– 

ტარდა, უჩვეულო სიბლი დგას. გამ– 

ვლეღ-გაეომელელის თვალს არ გა– 

მოეპარება საუკუნის წინანდელი შე– 

ნობის აგრერიგად გალამაზება, განსა– 

კუთრებით კი ეს მოვლენა სკოლის 

დირექციას, მის პედაგოგიურ з 

ტიეს, მშობლებსა და ბავშვებს ეამა–- 

ყებათ. 

ტორს, ქალბატონ ნუხუ ჩაკვეტაძეს 3257 
ტუმრეთ და ჩვენი საუბრის თემაც ეს 

იყო. 

„–-წლების მანძილზე ვოცნებობდით 

ამ ისტორიული სკოლის ძირითაღდი 

კორპუსის რეაბილიტაციაზე. გასულ 

წელს, მაშინ როცა რესპუბლიკის 

ბიუჯეტი ჩაიგეგმა, ცაგერის საშუალო 

სკოლის რემონტისათვის 35 ათასი ლა– 

რის სამუშაოები იქნა გათვალისწი- 

ნებული. ამ საქმის დაგვირგვინებაში 

დიდია წელილი ჩვენი რაიონის 

ჰაჟორიტარი დეპუტატის, ბატონი კარ– 

ცაგერის საშუალო სკოლის დირექ-- 

ლო მუშკუდიანისა. მაისის თვეში უკვე 

გაკეთებული იყო სკოლის დეფექტური 
აქტი, შედგა ხარჯთაღრიცხვაც, სკო– 
ლის რემონტი კი, რესპუბლიკაში ფი– 

ნანსური შეფერხებების გამო ცოტა მოგ- . 
ვიანებით, აგვისტოში დაიწყო. სამუშა– 

ოების მწარმოებლად კი შ.პ.ს. „ად- 

გილმრეწველობა“ დამტკიცდა ბატონი 
სოსო მუშკუდიანის ხელმძღვანელობით. 

ალბათ თქვენც ნახეთ რა დიღი მო– 
ცულობის რემონტი გაკეთდა- მოხდა 

დაზიანებული კედლების აღდგენა. გა– 
მოიცვლა კარ– ფანჯრები, დაიდგა ახალი 

საკეტები. წლების მანძილზე მოძვე– 
ლებული, ერთჯერადი ბოქლომებით 
ეკეტავდით საკლასო ოთახებს, რითაც 

ბევრი პრობლემა გვქონდა. განსაკუთ– 
რებით მინდა აღენიშნო ისტორიის 
კაბინეტის შემოსასვლელი კიბის შეკე– 
თება. ის ძალიან ავარიულ მდგომა– 
რეობაში იყო, გადაუდებელ აღდგენას 
საჭიროებდა. ასევე, რომ იტყეიან, სა– 

მარცხეინოდ გამოიყურებოდა უცხო ენის 

კაბინეტი და მისი მიმდებარე ტერიტო– 
რიაც. გამოცვეალა შენობის სახურავი, 

ჭერი, იატაკი, გაკეთდა ე-წ. სამტიხრები, 

შეიღება იატაკი ღა კედლები, სოსო მუშ– 
კუდიანს არც სკოლის ეზო დაუტოევებია 

უყურადღებოდ. დაიდგა ახალი ღობე, 
წლების მანძილზე ჩანგრეული და უმოქ– 
მედო აუზიც ამოვაშენეთ. თქვენ წარ– 
მოიდგინეთ, სკოლის ქვედა შენობაშიც 

მოვახერხეთ პატარ–პატარა სამუშაოებიც 

ჩაგეეტარებინა: შევარემონტეთ საკლა– 
სო ოთახის კარებები, კიბის მოაჯირები, 

სულ მთლიანად მოვშალეთ მოძვე– 

ლებული, არაფრის მთქმელი გათბობის 

სისტემის რადიატორები და მილები, რო– 

მელიც ისევ ჩვენს სასარგებლოდ, სკო– 
ლის გასალამაზებლად გამოვიყენეთ. 

განსაკუთრებულად მინდა აღვნიშნო 

სამუშაოთა მწარმოებლის, ბატონი სო– 
სოს უანგარო, კეთილსინდისიერი და– 

მოკიდებულება დაკისრებული მოვა– 
ლეობისადმი. იგი აბსოლუტურად ით– 

ვალისწინებდა ნებისმიერ შენიშენას არა 
მარტო დირექციისაგან, არამედ თითო– 

ეული პედაგოგისგანაც კი. მოკლედ, 35 
ათასი ლარი სრულად და მიზნობრივად 
იქნა ათვისებული, საქმე კი ხარისხია– 
ნად გაკეთდა. მისი მუშაობის ნებისმიე– 

რი დეტალი დაფარულ- დამალული არა– 
ვისთვის ყოფილა, დირექტორის, განათ– 
ლების განყოფილების გამგის, პროფ– 
კავშირის თაემჯდომარის, სასწავლო ნა– 

წილის გამგის მუდმივი მეთვალყურეობის 
ქვეშ კეთდებოდა თითოეული დეტალი. 
არც ჩვენ და არც მას საკუთარი თა– 
ვისთვის უფლება არ მიგვიცია, რაღაც 
ფინანსური მაქინაციები ჩაგვეტარებინა. 
თუნდაც ის ფაქტი, რომ მშენებლები 
ძირითადად ამ სკოლის პედაგოგებითა 

და ტექნიკური მუშაკებით იყვნენ და– 
კომპღექტებული, ბევრს სასიკეთო რა- 

მეზე მეტყველებს. 
ერთი სიტყვით, მინღა ვისარგებლო 

შემთხვევით და თქვენი გაზეთის ფურ– 
ცლებიდან სკოლის სახელით, მშობელ– 
თა სახელით მინდა მადლობა გადა–- 
ვუხადო ბატონ სოსო მუშკუდიანს და 
საერთოდ ყველას, ვინაც მონაწილეობა 
მიიღო ამ ჭეშმარიტად საშვილიშვილო 

საქმეში“, 
ქალბატონმა ნუნუ ჩაკვეტაძემ თავის 

კაბინეტში რამდენიმე პედაგოგიც მოიხმო 

ღა მადლიერების გამოხატეა არც მათ 

ბ··ძნვლტ·”თ 
უდუშა გორგასლიძე ცაგერის სა- 

შუალო სკოლის მათემატიკის მასწა– 
ებჟლი——,ბატონი სოსო და მისი სამ– 

შენებლო კოლექტივი ყოველნაირად 
ცდილობდა ჩვენი მოთხოენების სრუ– 

  

ლად დაკმაყოფილებას. მე წლების 
მანძილზე აქ ემოღვაწეობ და თამამად 
შემიძლია ვთქვა, რომ ასეთი გლობალუ– 
რი ხსარისხის რემონტი ჯერ აქ ნამვი– 

ლად არავის ეწარმოებია. მადლობა ყვე– 
ღ·;·; ვინც კი პატარა წვლილიც კი შე– 
იტ . 

გასვიანი. ისტორიის პედა- 

გოგი. „ძალიან კმაყოფილი ვარ. ჩემი 
ისტორიის კაბინეტი განსაკუთრებულად 

თითქმის მთელი ინტერიერი შეიცვალა 
შემოსასვლელი კიბიდან დაწყებული. იმ 
პერიოდში ჯანმრთელობის გამო სკო– 
ლაში ვერ დავდიოდი. სოსომ შემო- 

მითვალა, „არაფერზე ინერვიულოთ, ყვე– 
ლაფერი თქვენ როგორც მოგინდებათ, 
ისე დაგხვდებათო და მართლაც ასეა. 

ეჭეიც არ გეეპარება, რომ 35 ათასი 

ლარი მიზნობრივად დაისარჯა“. 

ირინე თავაძე. _ რელიგიის ისტორი– 
ისა და კულტურის მასწავლებელი.  „ჩე– 
მი კაბინეტიც ნამდვილად ხპრისხი·რაღ 

და ლამაზად გარემონტდა. საპრეტენ– 
ზიო არაფერი მაქვს, თქვენ წარმოიდ– 

გინეთ, საღებავების ფერებსაც კი ჩვენი 
სურვილით არჩეედნენ. მადლობის მეტი 
სხვა რა გვეთქმის“. 

*o e 
ბუნებრივია, საქმის მთა– 

ვარ „მოქმედ გმირთან“, სა– 
მუშაოთა მწარმოებელთან, ( 
ბატონ სოსო მუშკუდიან– 
თანაც მოგვიხდა ამ თემაზე 
საუბარი, თავიდანვე თავ– 
მდაბლობით გვიპასუხა: 

„ლაპარაკი რა საჭიროა, 

მიდით, სკოლა ნახეთ და 
ჩემს შეფასებას ალბათ ის 

მოგცემთო“. შემდეგ კი ისიც 

   

    

  
v 
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ყვება- ჩვენი მომავალი სომ ·ძვჯ 
ლება ცოდნის მწვერვალებს“. 

+ ФФ 

ძალიან კარგი... “MW 

'და მეორეც. და არა მარტო ის 

ლას, ნებისმიერ ჩვენს ჭ·ღ·· · 

გაუუმჯობესდ 
იქნებ ხვალ ვინმემ სკოლის ქვედა! 

შენობის რემონტზეც იზრუნოს. ზჟრ 
წმუნეთ, აქ ჩადებული დივიდენდები 

  

  

ხშირად დასმულ კითხვაზე, თუ 

როგორ მოაღწია ესოდენ პატარა 

ერმა—·–ქართველობაშ დღემდე, რო- 

გორ შეინარჩუნა ესოდენ პატარა 

ქვეყანამ—–საქართველოს ენა, 

მამული, სარწმუნოება, პასუხი 

ჩვენვე გაგვიცია––უფლის ძალით 

და კიდევ იმით, რომ გაჭირვების 

ჟამს ქუდზე კაცი ირაზმებოდა სამ- 

შობლოს დასაცავად. 
დღეს, როცა პოლიტი კური ბუმია 

საქ·)რთველ···ში და სამშობლოს სა- 

დარაჯოზე წასვლას რბილ სა- 

ვარძლებში მოკალათებას ამჯო- 

ბინებენ, ცაგერის რაიონის პოლი- 

ციის განყ[··)ფილების სისხლის სა- 

მართლის სამძებროს ინსპექტორ- 

მა, პოლიციის უმცროსმა ლეიტე- 

ნანმა დავით კოპალიანმა, რაიო- 

ნიდან პირველმა, პანკისის ზეობას 

მიაშურა. 
ხეობაში შინაგანი ჯარის შეს- 

ვლის შემდეგ, რაიონებიდან პო- 
ლიციის თანამშრომლების მასიუ- 

რი გაწვევა დაიწყო. ცაგერიდან, 
როგორც მაღალმთიანი და თანაც 
პატარა რაიონიდან მოხდა ერთ 
ჯერზე თითო პოლიციელის გაწ- 
ვევა, სწორედ მაშინ მიიღო და- 

თომ განყოფილების ხელმძღვანელ- 
თაგან შემოთავაზება, რაზეც უყოყ- 

მანოდ დათანხმდა––-საქმე სამ- 

შობლოს დაცვას ეხებოდა, დაძა- 
ბული წერტილი კი პანკისი იყო. 

შორიდან, ერთი თვალის შევ- 
ლებით იქაურობა სასიამოვნო სამ- 
ყოფელად ნამდვილად არ მოჩანს, 

ამდენად, მე დავინტერესდი, რა- 
ტომ არ დააბრკოლა შიშის ფაქ- 

ტორმა დათო, რაზეც მან მიპა- 

სუხა: „შიშის გრძნობა აქედან გას- 

ვლამდე უფრო მქონდა, ვიდრე იქ 
ჩასვლისას, როდესაც პანკისური 

სიტუაცია გავიაზრე, შიშზე ფიქ- 
რისთვის დრო აღარ მრჩებოდა, 

თუმცა რაღაც უჩვეულოს ბოლომ- 
20 განვიცდი“. გამოუცდელს ში-   
ზხწკისის ხეობვ д›дВЬ‹дЁ\од›ьБь@ 

до›БёЁЭ›с'›яя› ებხ· .. 
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ნაგან საქმე- . 

თა სამინის- | 

ტროს და 

ჩვენი რეგიო- 

ნის სამმარ- 

თველოს თა- 

ნამშრომ-L 

ლებთან ურ- 
თიერთობამ 

ყოფაც გაუ- 
ადღვილა და გამოცდილებაც შეს- 
ძინა. 

პოლიციელების საქმიანობა დღის 
განმავლობაში სოფლებისა და 

გზების პატრულირება გახლდად, 

რასაც ღამით შინაგანი ჯარი აკე- 

თებდა. მიუზედავად იმისა, რომ ამ 

%60l მანძილზე არანაირ სამხედ- 

'აო კონფლიქტს ადგილი არ ჰქო- 

ნია, მშვიდობიანი მოსახლეობა მა- 
ინც დაძაბული იყო, თითქმის პა- 
ნიკურ მდგომარეობას სამხზედ- 

როებით იქაურობის დატვირთვა 

იწვევდა. 
ცნობილია, რომ პანკისის ზეო- 

ბაში ნარკობიზნესს საკმაოდ აქვს 

ფეხი მოკიდებული, კონტროლი ამ 
მხრივაც ვრცელდებოდა. 

„რაც მევალა და რაც ამ ეტაპ- 

ზე შემეძლო, ყველაფერი, ვფიქ- 
რობ, გავაკეთე. საჭირო თუ გახ- 
დება, შემიძლია ხვალვე დავბრუნ- 
დე ხეობაში და დავდგე ქართვე- 
ლების გვერდით. აფხაზეთის 

დაბრუნებაზე თუ მიდგება საქმე, 
იქაურობასაც ერთ-ერთი პირველი 

მივაშურებ. 
მინდა აქვე აღვნიშნო, რომ და- 

თო ლეჩხუმში უკვე საკმაოდ 

ცნობილი და ღირსეული თამადაა, 
ხეობაში ყოფნის მანძილზე კი სამ- 

შობლოს სადღეგრძელოს თქმის 

შესაძლებლობა მას მხოლოდ უკან 
დაბრუნებისას გურჯაანში, თანამ- 

შრომლის ოჯახში მიეცა     თამარ დავითულიანი, 

й 

  

ერთადერთი სიკეთე, რშც ლ:რხუმს 

დღემდე შემორჩა, ელექტროენერგიის მი– 
წოდება გახლდათ, თუმცა არა ხარვეზების 

გარეშე, მაგრამ საერთო მდგომარეობის 

ხდება, ამიტომ გადავწყვიტეთ ლაჯანურჰ 
ესში ვიზიტი, რაც ათობით ცაგერელის 
გამუდმებულმა თხოვნამ---გაარკვიეთ რა-–- 
მეო––-დააჩქარა, ლაჯანურჰესში, რომელმაც 
ლეჩხუმს ელექტროენერგიასთან ერთად სხვა 
ბევრი „სიკეთეც“ მოუტანა, მათ შორის 

გადამეტებული ტენიანობა, გაუთავებელი 
მეწყრიანობა, ენდოკრინული დაავადებების 
მაღალი მაჩვენებელი... 

ლაეჯანურჰესის თაღოვანი კაშხალი პირ– 
ველი იყო არა მარტო საქართველოში, 

არამედ მთელს მაშინდელ საბჭოთა კავ–- 
შირში, მისი პირველი აგრეგატი ამუშავდა 
1960 წლის იანვარში, ხოლო უკანასკნე– 
ლი—იმავე წლის ივნისში· 

ლაჯანურჰესში მისულებს დირექტორი 
მერაბ მუკვანი ადგილზე არ დაგვხვდა, 
მუგზურობა და კონსულტაცია საექსპლუ– 
ატაციო I»M უფროსმა მამუკა 

ფრუიძემ და დირექტორის მოადგილემ, 
საკმაოდ მრავალრიცხოვანი სამეთვალყუ–- 
რეო საბჭოს ერთ–ერთმა წევრმა გიზო 
მუკბანიანმა გაგვიწიეს. 

ჰესში ამჟამად მართლაც რემონტია, რა– 
შიც გამწარებულ მოსახლეობას უკვე ეჭ– 
ვიც კი შეეპარა, რემონტს ფრანგული კომ– 
პანია აწარმოეგს, რომვლიც ხელ— 

შეკრულების საფუძველზე თვრამეტი თვის 
მანძილზე უნდა გაგრძელდეს, ამას თუ 

  

ოებს აფერხებს, და ის მოულოდნელად 
აღმოჩენილი ხარვეზები, რომელიც მარ–   (ოლაც მიულოდნელი სიურპრიხებით გვავ– 

სებს, შესაძლოა თვრამეტი თვე მეტადაც 
გაიწ:ღოს. 

სექტემბრიდან დაწყებული რემონტის შე– 
დეგი დღემდე ნაწილობრივ დაშლილი სად– 
გურია, თუმცა სასურველი იყო დაშლამდე 
საფუძვლიანი დათვალიერება ჩატარებული– 
ყო, ჩანს, ფრანგებს არ ეჩქარებათ ჩვენთვის 
დენის მოწოდება, ისევ ქართველებმა უნდა 
ვიზრუნოთ ერთმანეთისთვის, თუ კიდევ შე– 
მოგვრჩა რაიმე ადამიანური. 

ერთი აგრეგატის ჩართვაზე, რომლის 
ფუნქციონირებაც შეიძლება და რომელ– 
ზეც ამ ხნის მანძილზე ლაჯანურჰქ”# 

მუშაობა იყო დამოკიდებული, ფრანგები 
სასტიკ წინააღმდეგობას სწევენ, იმ შ··ზე— 
%ით, რომ ერთის ჩართვა დანარჩენი ორის 

დატბორვას და მწყობრიდან გამოსვლას გა– 
მოიწვევს, და რ··ც რემონტში კიდევ უფრო 

სამაგრეგატიანი გრანდიოზული ჰიდროე– 
ლექტროსადგური, რომ ერთი მათგანის შე– 
საკეთებლად მთელი ჰესის გაჩერებაა საჭი– 
რო, ან იმ Mიწულ საეჭ·პლუა— 

ტაციო შუაღჯში 1960 ი·)ნვრიღან—·"ვ–-· 

ნისამდე როგორ მოამთავრეს დარჩენილი 
სამუშაოები უმოქმედო ორ აგრეგატზე. 

როგორც ბატონმა მამუკამ გვითხრა, მე– 
რაბ მუკვანი მაქსიმალურად ცდილობს და– 
არწმუნოს ფარნგები აგრეგატის მოქმე– 
დების შესაძლებლობაში და მიიღოს ჰესის 
ჩართვის უფლება. დატბორვის საშიშროების 
თავიდან ასაცილებლად კი სპეციალური ლუ– 
ქის გამოყენებას სთავაზობს, თუ აღნიშ– 
ნულმა გაამართლა, შესაძლოა, ორ კვირა–- 
ში ჩვენი ელექტროენერგია აღგვიდგეს და 
შვებითაც ამოვისუნთქოთ, თუ არა და.. .гЁ 

ესაჭიროება, დაფიქსირების შემთხვევაში ქუ– 
თაისი, როგორც გვითხრეს, ლაჯანურჰესს 
შეუწყვეტს რესპუბლიკური მნიშვნელობის” 
რეაბილიტაციისათვის საჭირო ენერგიასაც | 
კი. ვინ უნდა დაიმორჩილოს „ურჩი“ დის– 
პეტჩერი? 

ჰესელები ხელს რაიონის ხელმძღვანე–' 
'ლობისაკენ იშვერენ, ხელისუფლება უნდა 
ჭრიდეს ამ პრობლემასო, რაზეც ცაგერის 

№а°3№№№ 
ასეთი კომენტარი გააკეთა. რა თქმა უნდა, 
ეს პრობლემაც, როგორც ყველა დანარ-- 
ჩენი, ჩვენი გადასაჭრელია, მე მცდელობას 
არ ვაკლებ, მაგრამ რესპუქბლიკაში ამჟამად 
კრიზისია, ელექტროენეგრიის დეფიციტს! 
განიცდიან ისეთი დიდი ქალაქები, რო–-' 

მოსაგვარებლად. 
ბოლოსდაბოლოს, თვით ჰესის მესვეუ– ! 

რებმა, როგორც მწარმოებლებმა იმოქ–' 
მედონ ამ პრინციპით–-–-მოგვცემთ ელექ–' 
ტროენერგიას, ჰესის ამოქმედების შემთხვე– 
ვაში ჩვენც მოგამარაგებთ, როგორც ად– 
რე, ცხენისწყალი ხომ ახლაც კვებავს იმე– 
რეთის არავრთ ჰესს. 

მასპინძლებმა ცაგერის რაიონის მო– 

   
   

   

  

   

    

   

          

   

   
   

   

    

    

      

   

      

   

   

  

      

  
სახლეობის გადახდისუუნარობასაც გ 
საზი, ალბათ არც ამ მიზეზითაც 

გვეუცხოოს უდენობა. სახელფასო დავა– 
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! ·ვჯალი ლეჩზუი 

მეცხრე კლასის მოსწავლეებს 
გაუჩნდა იდეა, სკოლის საშუალო 

სასწავლებლად გადაკეთების შე– 
სახებ. ჩანაფიქრი ახალგაზრდა პე– 
დაგოგს მაყვალა კოპალიანს გა– 

ანდეს- - -რომელიც ყველაზე მეტად 
იყო დაინტერესებული ამ საქმით. 
მერე მასწავლებელთა და მოს– 

წავლეთა კოლექტივი ერთად შე– 
იკრა. დირექტორს, ბატონ დავით 

კოპალიანს გულში უხაროდა, რომ 
იდეა ვითომდა მხოლოდ „ქვევი– 

დანხ“ მოდიოდა. ამის შემდგომ 

ბევრს ნიშნავდა სკოლის პირვე– 
ლი პირის ავტორიტეტი, პრინცი– 

პული, დასაბუთებული მოთხოვნა 
და მონდომება, რომელსაც მხარი 
დაუჭირეს განათლების განყოფი– 
ლების, სამინისტროს ხელმძღვა– 
ნელებმა და ასე საერთო ძალი– 
სხმევით, ბევრი რომ არ გავაგრ– 

ძელოთ, გადაწყდა ქვედა ცაგე– 

ყველაშერი ჰი Э62 დაიწყუ: 

  

რის საბაზო სკოლის ბაზაზე გახსნი– 
ლიყო საშუალო სკოლა. დირექ- 

ტორი თავის უძრავ-მოძრავ ქო- 

ნებით სამასწავლებლოში გადაბარ– 
გდა და კაბინეტი მეათე კლასე–- 
ლებს დაუთმო. 

სკოლაში ზეიმით აღინიშნა ეს უმ– 

ნიშვნელოვანესი დღე. ზეიმზე მო– 

ვიდნენ სოფლის, განათლების გან– 

ყოფილების ხელმძღვანელები, მშო– 
ბლები, ყველა, ვისთვისაც ნამდვი– 

ლად არ არის სულერთი ჩვენი შვი– 

ლების სწავლება და აღზრდა, მო– 

მავლის მოქალაქეებად ჩამოყა– 

ლიბება, 
საშუალო სკოლის გახსნის შე– 

სახებ განათლების სამინისტროს 
ბრძანება განათლების განყოფი- 
ლების გამგემ, გულივერ ბრეგვაძემ 

წაიკითხა, დამსწრეთ ღირსშესანიშ– 
ნავი მოვლენა მიულოცა და პირ– 

ველკლასელებს უფასოდ გადასცა 
სახელმძღვანელოები. 

მისასალმებელი სიტყვით გამო– 
ვიდღა სკოლის დირექტორი დავით 

კოპალიანი, მოსწავლეებმა მადლი– 
ერება და სიხარული მშვენიერი 

” კონცერტით გამოხატეს. 

ვუყურებდი აქაურთა ბედნიერ 

სახეებს და ვფიქრობდი: იქნებ, ქვე– 

და ცაგერლებს ბოლომდე ვერც კი 
გაგვიცნობიერებია ის უდიდესი სი– 

კეთე და მადლი, რაც აქ უფლისა 
და კაცის შეწევნით დატრიალდა. 

მთამარი ჰი д2060 в) ОГЕ 
რამდენიმე წელია დავით კოპჰა– 

ლიანი ხელმძღვანელობს სკოლას. 
მისი პერსონის წარდგენა არა 
გვგონია სჭირდებოდეს მკითხველს. 

არა, ერთ საპასუხისმგებლო თა– 
ნამდებობაზე ნამუშევარი, გამოც– 

დილებით დატვირთული, უდიდესი 
პასუხისმგებლობით გამორჩეული 

თავისსავე სოფლის სკოლის ხელ– 
მძღვანელად დაინიშნა. მოვიდა 

ახალი შემართებით, გეგმებითა და 

ამოცანებით. კოლექტივიც იმთავით– 
30 დაუდგა გვერდით. სკოლამ მა– 

ლევე დაიმკვიდრა ღირსეული ად– 
გილი რაიონის სკოლებს შორის და 
არა მარტო რაიონის. 
თანამედროვე მოზარდს სხვა 

მიდგომა სჭირდება, სხვა ალღო და 
კრიტერიუმები, სხვა მეთოდები- _ეს 

მშვენივრად გაუთავისებია სკოლის 

ნიჭიერ კოლექტივს. ამაზე აკადე– 

მიური პარამეტრებიც მიუთითებს. 

შარშან სასწავლო წელი მოსწავ– 

ლეთა 59 პროცენტს წარჩინებით 

    

  

ს-_ (07, ] 2ომ 2ლით AULIEISE DITS 
დაუსრულებია. სკოლა წარმატებით 
გამოდის შემოქმედებით ტურებში, 
კონფერენციებში, სხვა სასწავლო 

შემეცნებით ღონისძიებებში, მიღ– 

წევები აქვს მუსიკაში, სპორტში... 

და რაც ყველაზე უმთავრესია -. 
სოფელში არის პერსპექტივა ბავ– 

შვთა კონტინგენტის კვლავზრდის. 
ამის იმედს იძლევა სოფლის დე– 
მოგრაფიული სურათი, მოსასლე– 

ობის მატება. 

და ყოველივე ზემოთთქმულის 
ლოგიკური შედეგი გახლავთ ის, 
რომ 2002 წლის სექტემბრიდან 

ქვედა ცაგერში საშუალო სკოლა 

ფუნქციონირებს. 

(ურიმოC სიტყვით წარსულგე 

ქვედა ცაგერში 1930 წელს გა- 
ხსნილია ოთხკლასიანი სასწავ- 
ლებელი. სოფელი პატივისცემით 

მოიხსენიებს სკოლის აღმზრდელ– 
პედაგოგებს ზაქრო ლიპარტელი– 

ანს, ბაბი გოგიძეს, ლიდა ლეთო– 
დიანს, თამარ ჩახულიანს, სხვებს. 

1971 წელს დაწყებითი სკოლა ზ– 
წლიანად გადაკეთდა დავით კო– 
პალიანის ინიციატივით. 

ბედნიერია სოფელი, რომელიც 

მზარდია, ფესვმაგარია, ძლიერია, 

უკეთესი ხვალის მომლოდინე. 

603600 S63I18I 
ყოველ დილა–სისხამზე ძალუმად 

რეკს ქვედა ცაგერის საშუალო 

სკოლის ზარი, ყოველ ცისმარე 109 
მოზარდი აღვიძებს სკოლის მშვე– 

ნიერ ეზო-გა·!ჩ"—შოს #უხ;]]ღ—ჯ:]ჯა—ჰ 

იმისა, სკოლა შორსაა კომფორ– 

ტისაგან, არატიპიურ შენობაშია 

განთავსებული და ფართიც ძალზე 

შეზღუდული აქვს, აქ არსებული 
სისუფთავე და წესრიგი, სილამა– 
ზე, დადებით განწყობას უქმნის 

ბავშვებს. თქვენ უნდა გენახათ, რა 

სიხარულითა და გალობით @iy~ 
ვებოდნენ მეათეკლასელები მამა 
იოსებს, რომელმაც გულმხურვა– 

ლედ აღავლინა სკოლის ლოცვა– 
კურთხევა. 
სკოლა და სოფელი სხვამაც და– 

ლოცა იმ დღეს. _ ხვალინდელი დღე 
დაულოცა- უფრო ნათელი, ლა– 

მაზი და სვებედნიერი. 

მოუმავალში 

მეტი თანადგომა სჭირდება სკო– 

ლას. პრაქტიკული თანადგომა 
სოფლისგან, ხელმძღვანელებისაგან. 

როგორც უკვე ვთქვით, სუსტია მა- 

ტერიალურ–ტექნიკური ბაზა, ბეე– 

რია პრობლემაც, მაგრამ როცა 

მოზარდის სიყვარულია, საქმის 

სიყვარული, ყველაფერს მოევლება. 

«44 
ბოდიშს ვუხდით ქვედა ცაგერის 

საშუალო სკოლის კოლექტივს ჩვენი 
არაოპერატიულობის გამო, თუმც 

მოვლენას, რომელზეც ზევით 

გვქონდა ლაპარაკი, ვერა და ვერ 
გააფერმკრთალებს დრო. 

მზევინარ ძნელაძე 

  

  

  

”ნ·ჯოე [წც(/ქწ”ვ 0,6”95 

„ჩვენი დრო ფეხმძიმეა ტრაგედიით. ხელოვნება 

შემიფასეს და წინადადება წამოაყენეს „,შუშანიკის წა-   
  

ვარს, პაწია სახელოსნო მოუწყვეს და შეკვეთა მისცეს: 
ხელოვნებისთვის არაადამიანურობაა. მხატვარიც იქ  მარქსის, ენგელსის, ლენინის პორტრეტები დავხატა(?) 
უნდა იყოს სადაც ხალსია, მასთან იტიროს და ილხინოს“.  „ძალა აღმართს ხნავსო“ და, მეც, შევუდექი ბრძანების 

დადის იგი ჩვენი ქალაქის ქუჩებში––ამაყი და _ შესრულებას. ის კი. არა, ისე. დავხელოვნდი, ერთ 
დინჯი, დაფიქრებული, თბილი და ღიმილიანი სლ–  პორტრეტს ერთ დღეში ვამთავრებდი. 
მით. საუბარი საინტერესო და მიმზიდველი აქვს. სამხედრო– სავალდებულო სამსახურის დამთავრების 

® ახალგაზრდა მხატვარი ნუგზარ კოპალიანი,  შემდეგ ნუგზარს დედულეთში გული არ დაუდგა და 

რომლის სახელს სიყვარულით წარმოთქვამენ ლეჩხუმში. _ ლეჩხუმს მოაშურა. მას აქეთ ცაგერის მყარეთმცოდ– 
ბავშვობიდან მხატვრობა და ავიაცია ერთნაირად ნეობის მუზეუმის. მხატვარ–გამფორმებელია, ასე– 

აინტერესებდა. საშუალო სკოლის დამთავრების შემ–-  ვე---ცაგერის სახალხო თეატრის მხატვარი. 
დეგ თბილისის საავიაციო ტექნიკუმი დაამთავრა და — 9 'უკვე საინტერესო შემოქმედებითი ბიოგრა-- 
სამუშაოდ საავიაციო ქარსანაში გაამწესქს. თუმც მხატ– _ ფია აქვს პხალგაზრდა მხატვარს. შესრულებული აქვს 
ვრობის ნიჭი კვლავ. აწვალებდა, ძმაც შეუჩნდა და გრაფიკული სერია ბიბლიურ სიუჟეტზე, რამაც სპე– 

მისაღები გამოცდები წარმატებით ჩააბარა თბილისის  ციალისტთა მაღალი შეფასება დაიმსახურა. ამ რამ– 
სამხატვრო აკადემიაში სახვითი ხელოვნების ფაკულ– დენიმე წლის წინ ცაგერში, სურათების გალერეაში 

ტეტზე, წიგნის ილუსტრაციის სპეციალობით. . · მისი ნახატების პერსონალური გამოფენა შედგა. მად–- 
სრ ედენტობიდანვე. დაიწყო ნუგზარის შემოქმე 1 Q0 ღმერთა შისი ნიჭის. დამნხავ; დამფასებელი 

დებითი მუშაობა: მონაწილეობდა სტუდენტურ გამო– - ბევრია ლეჩხუმში და არა მარტო აქ- 
ფენებეში, სწავლის პარალელურად მუშაობ, ა ჟურ– ST Mgfimfln შო Ё; 
ნალ „მნათობის“ რედაქციაში წიგნის ილუსტრატო– მხატვრის და д2908> 

რად. ერთი ყალბი შტრისი, არც ერთი ყალბი ნიუანსი, 
зга ბოლო კურსზე რომ ვიყავი- იგონებს . როგორც იქნა მიეცა საშუალება. ხრული, თავო უფ-- 

მხატვარი, სადიპლომო შრომად „შუშანიკის წამების“ . _ ლება მიანიჭოს ფუნჯს. 
ილუსტრირება დამავალეს. სერიოზული სამუშაო იყო _ _ მერედა როგორ უყვარს თავის ნახატები. არც o 
შესასრულებელი: საფუძვლიანად უნდა შემესწავლა ნა– 9 2 პგავს ერთმანეთს, ყველა თავიათავადია, საინ - 
წარმოები ეპოქის პოლიტიკურ– სოციალური გარემო, ST როგორც შვილს, ვერც_ ერთს. ვერ  ელევა 
რეალურად წარმომეჩინა მოქმედი პერსონავების სახეები. . _ =8%- 219 6 ბუშეყრემი წარმოდგენილი თუო თშილისთს 
გარკვვული მიზეზების გამო. მუმაობას გულა. კეზ .- 2 ERER S0 e A ააა К 
დავუდე, დამიბარა რეჭტორმა და გვარიანად „შე– აზრჯ,ჭ·რგი იქნება ცაგერში კვლავაც მოეწყოს 

მახურა', რაც წამალივით მომიხდა. დავიწყე ინტენ– . oo e U ВЬ 60 
სიური მუშაობა, დღე–ღამეში 14-16 საათს ვხატავღი 'Lა ·ვღ···ოდათილეჰ·ლ“ 

ა ა o ირო რშლ ავვველიეი ი თააუშო 
ნიერი ვიყავი, როცა სადიპლომო ნაშრომი ფრიადზე –”” ააა 

· 

«რ შევვმყ[!ნჯოს “· .. 

ისეთ შარჟს „გამოაცხობს“ და გისახსოვრებს, გაო–   
  

ხარ ამ ა 

ა .ი აარ ცლი e e ot ik P 
b o B ხელოვნური აურა შეიქმნას საკუთარი თავის გარშე– 

_ გასრულდა სტუდენტობა. თითქოს ყველაფერი წინ მო, ვერ იტანს ქედმაღლობას, სიხარბეს, ღალატს– 

იყო, აშკარად ლამა%ი მომავლის კონტურებს ხედავ–  კპიროვნების და სულიერი დაცემის მიზეზი რწმენის 
და, მაგრამ თქვენ წარმოიდგინეთ წარჩინებით კურ– .,კ წლობააო, იტყვის ხოლმე ხშირად ღმერთი დავი– 

სდამთავრებულს სამუმაოც არ მისცეს. ბოლოს დე -. _ ვეწკეთ, მინდა ყველას შევახსენო  იოანე ნათლისმცემ– 
დულეთში (ოზურგეთი) უწყალობეს საქმე და სკოლაში - · ლის სიტყვები: „ღმერთმა მოგეცა ძალა სიყვარული– 
ასწავლიდა ხატვას. სა, რომ სიძულვილმა არ შეგვმუსროსო“. 

მალე სამხედრო სავალდებულო სამსახურში გაწ–“ ჯეშმარიტად! · 
(ვიქს. ლენინაკანში, სამხედრო ნაწილში, როგორც მხატ– შალვა ცვარიანი | 

  / 

      

'რი სდმბა პესმშ0? 
ა 

  

(დასასრული/ 

ლიანებას სწორედ გადაუხდელობას აბრალებენ, თუმ– 
ცა არა მგონია მათი უხელფასობა მხოლოდ ჩვენს 
რაიონზე იყოს დამოკიდებული. თავის მხრივ მათაც 

ლარი. მაშასადამე ყველაფერი ერთმანეთშია გადაჯაჭ– 
ვული, უბედურება ისაა, რომ გაჭირვებულ. ხალხზე 
გადატყდება ხოლმე ჯოხი, იმ ხალხზე, რომლის მოთ-- 
მინებასაც საზღვარი აქვს. ლენტეხის. მოსახლეობას 
უკვე აევსო მოთმინების ფიალა და გამოსვლებს მასი– 
ური ფორმა მისცა, პასუხისათვის ლაჯანურჰესის დი- 
რექტორი მერაბ მუკვანი მიიწვიეს. მოთხოვნის ნია-- 
ჯ;ჭგზე ლენტეხმა მაშინ მიიღო კიდეც ელექტროე– 

ლეჩხუმელები ჯერ–ჯერობით ოლიმპიურ სიმშვი– 
დეს ინარჩუნებენ და მხოლოდ სიტყვიერ, მოკრძალებულ 
მოთხოვნებს აყენებენ, თუმცა არავინ იცის ასე რო– 
დემდე გასტანს. აღშფოთებულ ხალხს წესრიგს ვეღარ 

ლენტეხში ვიზიტის შემდეგ მერაბ მუკვანი 5 დე– 
| კემბერს ცაგერში გამგეობის სხდომაზე გამოცხადდა, 

ჰ·ოეზია 

‚Б‘ არ კაზღაქ·ი ქნიფჟზია! 

ბედია და... 

მ%ილოპი·)ნ· პჟღზ არ ივნ·ო“· ჰოჟ%ია. 

A LA 

თეთრ ზაშზა·ხვბის ღგანან ·ქარღჟბი, 

გააქვთ შრიალი ჰალმების ქოლგებს. 

და ისე ურია თეთრი ვარდები 
თითქო ათასი აქ გედი მოკლეს... 

ალბათ ეოფილა წვეევლა ამგვარი 
მივცეთ პოეტებს ”ხშშოზლო მხარე 

ულამაზესი ვღჭი·წ დარი, 

მხოლოდ ქალები გადავუშენოთ... 
გაღჟბულია სამოთხის კარი 

ა მე მრცხვენია, რომ ვარ უშენოდ... 

ტიყიან ტაბი8 

  

   
თუმცა მიუხედავად გამგებლის და გამგეობის წევ– 
რების კატეგორიული მოთხოვნისა, საიმედოს ვერა-- 
ფერს დაგვპირდა. 

6 დეკემბერს რაიონს ენერგეტიკის მინისტრის მო– 
ადგილე დავით გურგქნიძე ეწვია სამხარეო უშიშ– 
როების ხელმძღვანელ ანზორ მეტრეველთან და მე– 

მ··*”ხლჟობ*"ღუთქჭ%როშოხუთზ·ხიდგუმ%იდ·ნ 
ლაჯანურჰესის სადაო აგრეგატი ჩაირთვება და „ჩვე– 
ნეულ“ დენს მივიღებთ, ხოლო მანამდე ხელს შეუწ-–- 
ყობს გრაფიკით მოგვეწოდოს რესპუბლიკიდან ელექ-- 

ლებას, მით უფრო ზერელე და არაფრისმთქმელი 
იქნება შენი აზრი“, ასე რომ, ამჯერად მკაცრი კო– 
მენტარებისაგან თავს შევიკავებთ და უფრო ჰუმანუ-- 
რად და ოპტიმისტურად, თუმცა ზედმეტი აღფრთო-- 
ვანების გარეშე, დავასრულებთ წერილს, დაველო–- 
დებით 15 დეკემბერს, რომელიც ჩვენს. ფანჯრებში 
სინათლეს და სითბოს გვპირდება.   
A A A 

ერთი შეორეს რომ მისდევენ დინჯი წუთები, 

მშვენიერებას აჟვავებენ გაშლილ ვარდებად, 

მაგრამ მშვენება, დროის ხელით ნასათუთები, 

დროის ხელითვე იღუმება და სამარდება. 

უსასრულობის გზაზე მიჰქრის დრო უშმფოთველი, 

საფხულის დღეებს სამთრისაკენ მიერვკება, 

უინვის საფარით იფარება მკვდარი ფოთლები. 

ოდესღაც მწვანე ბუჩქნარები იქცნენ უკლებად. 
მაგრამ ზამთარშიც არ მოკვდ ჭრვლი საფსული. 

და ევავილებიც იცოცხლებენაუამზმ 

    

   

    

იღუჰვბიან სამთრის b 

ვარღიხ სული 4° &h ····· ) 

оОН ДЬ, оЙ еа у МЕСИ თ L % 
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შქსჭეCნა 
საქართველოს სანახები დღესაც აოცებს არა 

მარტო მის მკვიდრთ, არამედ შორეული საზ- 

' ღეარგარეთიდან ჩამოსულ სტუმრებსაც. ერთ– 

| ერთი ულამაზესი ·!უთხის, „დედა– ენის“ შემქმნეღის, 

დიდი იაკობ გოგებაშვილის მშობლიური მხარის 

ვარიანის ნახვის შესაძლებლობა მას შემდეგ მოგ– 

"ვეცა, რაც ცაგერის საშუალო სკოლაში დიდი 

"მწერლისა და საზოგადო მოღვაწის კეირეული 

'ჩატარდა და როგორც გამარჯვებულნი, ექსკურ- 

სიით ღაგეაჯიღღოვეს. რომელშიდაც 50 მოს– 

წავლე მონაწილეობდა (II-XI კლასების ჩათ- 

ელით) ექსკურსია ზაფხულში შედგა. 

გორით დავიწყეთ... იოსებ სტალინს მუზეუმი 

დავათვალიერეთ. როგორი რუდუნებით უვლიან 

აქაურები მთაეარსარდლის მოღვაწეობის ამსახველ 

თითოეულ მასალას, მის პირად ნივთებს. ბევრი 

რამ ახალიც შევიტყვეთ მისი პიროვნების ირ–- 

გელიე. შემდეგ გეზი ვარიანისაკენ ავიღეთ. იაკობ 

გოგებაშვილს, ჩვენი მოძღვართმოძღერის, 

სახელოვანი მამულიშვილის სახლმუზეუმს ვეს- 

ტუმრეთ. ერთი სტროფიც კი კარგად აფასებს 

მისი ცხოვრების განვლილ გზას: „- რომ ზღვას ღა სახელი აღარ მახსოეს. 

  

ЗЭБПоБ 20 
არა აქეს იმდენი წვეთი, იმდენ ვარსკვლავსაც ვერ 

დათელი ცაში, რაც მან აღმართა იმედის სვეტი და 

ქართველობა აღავსო მადლით”... 

ვარიანში ერთი საინტერესო მომენტიც „დავი– 

ჭირეთ··—ცნობილ მოკრივეს, გიორგი კანდელაკს 

შევხვდით. მან დაგეათვალიერებინა თავისივე აშე– 

ნებული სპორტული დარბაზი, სადაც მოგვეცა სა– 

შუალება კრიეში ძალები მოგვესინჯა. 

ჩვენმა პედაგოგმა, ქალბატონმა ნინა ჩაკვე– 

ტაძემ გიორგი კანდელაკს სახელდახელო, რომ 

იტყვიან ბლიც-ინტერვიუც ჩამოართვა. 

A 

–-გიორგი! მაინცა და მაინც რატომ ირჩიეთ 

მოკრივე გამხდარიყავით? 
_ მამამ გადამაწყვეტინა. მას ამის დიდი სურ– 

ვილი ჰქონდა. 4 

__gob ogm თქვენი ძალის პირველი „მსხვერ– 

პლი“. 

_ პირეელად საჩხერეში ვიჩხუბე. მისი გვარი 

_ სიყვარული კრივის მიმართ პირველად - 

დის იგრძენით? 

_ პირველად 13 წლისამ ჩავატარე ბრძოლა. 

სამივე რაუნდი ტირილით გავიარე. 

–-რატომ ტიროდით? მოწინააღმდეგე გებრა– 

ლებოლით თუს : 
- როცა -რინგზე ხსარ მხოლოდ ის გახსოვს, 

რომ მოწინააღმდეგე ხარ. შებრალება შემდეგ მო– 

დის. 

__სულ რამდენი შესვედრა ჩაატარეთ და რამ– 

დენჯერ გაიმარჯვეთ? 
–-21 შეხვედრა ჩავატარე და ყველა მოვიგე- 

— оф65 რაიმე კურიოზიც გაისსენოთ... 

__ მსოფლიო ჩემპიონატზე ვიყავით კანადაში 

მე და ბატონი დავით კვაჭაძე. საბჭოთა კავშირი 

ახალი დაშლილი იყო. საქართველოს ნაკრების 

სახელით პირველად გავდიოდი, ფინალამდე რომ 

მივედით, გვითხრეს, თქვენი რესპუბლიკის დროშა 

და ჰიმნი წარმოადგინეთო. დროშა როგორც იყო 

დავხატეთ, მაგრამ პიმნი.ჩვენი გულშემატკიერებიდან 
ვიღაცეებს აღმოაჩნდათ კასეტა, რომელზედაც „შა– 

ლახო“ იყო ჩაწერილი. მეორე დღეს, როცა ბრძოლა 

მოვიგე და მსოფლიო ჩემპიონი გავხდი, დროშის 

აღმართვისას „შალახო“ გაუშვეს... 

__ თქვენ ვარიანში დიღი საქმე გააკეთეთ. о- 
ვის სკოლა გახსენით. რამდენი ბავშვია და რა 

პერსპექტივები გაქეთ? _ _ 

  

| V1I 4 f 
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სული მათ კარგი მომავალი „ქებ!“ | | II წII4| ' 

––ალბათ იაკობ M%#M1 
მისმა პატრიოტულმა მოტივმა თქვენზე გავლენა 
იქონია. 

–-მინდა იაკობივით მიყვარდეს ჩემი საქარ– 

თველო. მის ნახევარს მაინც რომ შეეძლებდე, 

ბედნიერი ვიქნები, | 

__რას პირდებით ლეჩხუმელ თაყვანისმცემ- ] 

ლებს? | 
__ მსოფლიო ჩემპიონი გავხვდები... 

გიორგი კანდელაკი ლეჩხუმში სტუმრობას დაგ– 
ეპირდა, სამახსოვრო ფოტოებიც გადავიღეთ. Ja- 

ტარა თარაში კანდელაკს და მამას, დიდ გიორ– 

გი კანდელაკს ნინა მასწავლებლის ლექსით და- | 

ვემშვიდობეთ, რომელსაც შემოკლებით გთავა– | 

ზობთ: ` | 

„გვისარია, ველოდებით, რა იქნება დღეს. | 
და ხვალე, 

ვიცით, ვიცით, გაგვახარებს, 
კანდელაკი მალე- მალე. : | 
ლეჩხუმი შენს გამჩენს ლოცავს, 
გმირი გლევხარ სულით, ხორცით, ' 

შენს სიმტკიცეს, შემართებას, | 

ვითარც დედა გკოცნით! გკოცნით: ! 

ექსპურსიის მონაწძლქები. . 

  
  

    

გვასახელეს 
მოჯიღავეებმა 

10 ოქტომბერს ონში ჩატარდა 

საძლებლობები და ნიჭიერი, მაღალ– 

პროფესიონალი მწვრთნელის ალუ– 

და სილაგაძის ნაღვაწი სახეზეა. 

თეონა ღურჭუმალიძე საქართველო- 

ში გოგონათა შორის ერთ-ერთი გა- 

მორჩეული, პერსპექტიული მოჭადრა- 

კეა, თბილისის ჭადრაკის სკოლის ალ- 

ზრდილის ბოლო ორი წლის განმავ- 

წლობაში მიღწეული შედეგები ნათლად 
მეტყველებს ნიჭიერი გოგონას პოტენ- 

ციაზე სპორტის ამ პოპულარულ სახე- 

ობაში. 
2001 წლის დეკემბერში თეონამ თა- 

ვისი ასაკის გოგონათა შორის თბილი- 

სბას პირველობა მოიგო და დედაქალა- 

ქის ჩემპიონი გახდა. 
მიმდინარე წლის მპრტში ჩატა- 

რებული საქართველოს პირველობაში 

I-IIL ადგილი დაიკავა და მოიპოვა უფ- 

ლება მსოფლიო პირველობაზე თავის 

ასაკობრივ ჯგუფში მონაწილეობის მი- 

საღებად. ს 
ივნისში ორ ვაუჟ მოჭადრაკესთან ერ- 

თად მონაწილეობდა ჯგუფურ შეჯიბრე- 
ბაში, დაიკავა პირველი ადგილი და და- 

ეუფლა საქართველოს თასს. 

ივლისში ჩატარებული შავი ზღვის _ 

აუზის ქვეყნების მოჭადრაკეთა ტურ-   
მოიპოვა 1 ადგი- 

ლი, დაჯილდოვ“ 
და ოქროს მედ- 

ლით და ფულად 
პრიზით. 

განსაკუთრებ- 
ით სასიხარუ- 

ლოა ის, რომ L 

თეონა ლეჩხუმე- წ 

ლია, მისი მშობ- | 

ლები რამაზ კო- 

სტას ძე ღურჭ- 
უმალიძე და მარინე კუკურის ასული 

ჩარკვიანი ცხოვრობენ და მოღვაწეობენ 

3 თბილისში. 

თეონა ღურჭუმალიძე უკვე ასპარე- 
ზობს გოგონათა შორის მსოფლიო პირ- 

ველობისათვის საბერძნეთში. 
ვუსურვებთ მას წარმატებას” და 

გვჯერა მომავალში მისი სახით საქარ- 

თველოს ჭადრაკის დედოფლის გვირ- 
გვინის მფლობელის ღირსეული კანდი- 

დატი ეყოლება. 
გიორბი კვირიპაშვილი 

ცაგერის რაიონის 

  

  

რესპუბლიკური ტურნირი 1988-1990 

წლებში დაბადებულ ჭაბუკთა შო- 

რის თავისუფალი ჭიდაობაში. 

შეჯიბრებაში მონაწილეობდა რა– 

იონის ნაკრები, რომელიც ორბელი– 

სა ღა ლაჯანის სკოლების მოსწავ– 

ლე ახალგაზრდა სპორტსმენებით 

გახლდათ დაკომპლექტებული 
(მწერთნელი სპორტის ოსტატი ალუდა 

სილაგაძე). 

ჩვენმა მოჭიდავეებმა წარმატებას 

მიაღწიეს და ესოდენ პრესტიჟულ 

შეჯიბრებაში პირველი, მეორე და 

მესამე საპრიზო ადგილები მოიპო- 

ვეს. 
ჩემპიონი ლაჯანელი 

მალხაზ მახარობლიძე, მეორე---მე– 

გახდა 

სამე ადგილები შესაბამისად წილად 

ხედა ორბელელ ძმებს თორნიკე და 

ზვიად ბურჯალიანებს. სასიხარულოა, 

რომ თავისუფალი ჭიდაობა რაიონ- 

საქარფთველოს 

ფალავნობისთვის 

23-24 ოქტომბერს თბილისში ცირ– 

კის შენობაში ჩატარდა საქართვე– 

ლოს ჩემპიონატი და ფალავნობა 

ქართულ ჭიდაობაში. გრანდიოზულ 

სპორტულ ღონისძი– 

ებაში აქტიური მო–- 

ნაწილეობა მიიღო @ 

და ლეჩხუმელი გულ– 
შემატკივარი კარგი 

ჭიდაობით გაახარა 

სპორტის ოსტატმა 

ქართულ ჭიდაობაში, : 

რაიონში ახალბედა 

მოჭიდავეების ენერ– 

გიულმა დამრი- 

გებელმა კობა ქო- 

მეთიანმა, რომელმაც 

მესამე წრეში, მარ– 

თალია, სახელგან- 

ფალავანთან შერკინებით ვერ გაი– 

მარჯეა, მაგრამ თავისი ოსტატობით 

და გაბედაობით ლეჩხუმს სახელი 

შემატა. 

გიორბი კვირიკაშვილი, 
რაიონის სპორტკომიტეტის 

თავმჯდომარე.   

   
    

    

    

   
  

    
  

  

ცაგერის რაიონის გამგეობა სამძიმარს 

უცსადვბს ნინო კ[:·პალიანს ბებიის 

ჟოფია ყურაშვილი-კოპალიანი ს 

გარდაცვალების გამო. 

  

  

დავით ღაეითულიანი· ჯუმბერ ცვარია–- 

ნი ოჯასებით იუწყებიან 

გარდაცვალებას და სამძიმარს 

უცხადებენ ჭირისუფალს· ; 

ყჭიყიკო დავითულიანის 

ი სპორტკომიტეტის ში აქტიურად მკვიღრდება. ჩვენი 

ნირში თავის ასაკში დამსახურებულად თავმჯდომარე. ნორჩი მოჭიდავეების დიდი შე- თქმულ და გამოცღილ 
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რაიონული' და ადგ. 

(ბეჭჯა 

შენი მონატრებისა, შვილო! 

sb3pgensbn) 

ეს და ამ ბოლო 
შვილის, ელი ბახვა 

` გარდაცვალებამ ალბათ საბოლოოდ გატება 
„ მისი მხნე სული და 
·.”ნი?დე:ჯგჭ·"ვგჭ··ნოდჟთ gl e W™ 

> ‘Ш„.! შრომის რაიონული საბჭო. 

       

  

გა·სეთ „ახალი ლეჩხუმ"ს“ რეღაქცია 

!სამძიმარხ უცსაღჟბს ნუგზარ ტვილდი- 

LM] მამის 

ჭიყიკო ტვილდიანის 

გარდაცვალების გამო. 

  

გაზეთ „ახალი ლეჩხუმის“ რედაქცია 

სამძიმარს უცხადებს ნინო კოპალიანს 

ბებიის 

ჟოფია ყურაშვილი–კოპალიანი ს 

გარდაც ვალვბის გამო. 

    
  

ცაგერის რაიონის გამგეობა სამძიმარს 

უცხადებს ნუგ·სარ. იზო ტვილდიანებს მა– 

მის     
ქიყიკო ტვილდიანის 

გარდაცვალების გამო.     
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